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W numerze m.in.: Kandydaci 
na burmistrza odpowiadają, 
O ustrońskich wyborach i nie-
dzielnym głosowaniu, Remont 
stawu kajakowego, Oświad-
czenie Zarządu Kolei Linowej 
Czantoria, Lodowisko posprzą-
tane, Rowery elektryczne.Turniej szachowy Kania Finanse – Mistrzostwa Młodzieży Szkolnej Ustronia z udziałem ucz-

niów Jedynki, Dwójki, Piątki i Szóstki. Więcej na str. 16.                              Fot. M. Niemiec

Obraz autorstwa pl.freepik.com

Konferencja profilaktyczna, którą zor-
ganizowało wasze Stowarzyszenie oraz 
Miasto Ustroń na początku kwietnia to 
według opinii publicznej duży sukces. 
Frekwencja dopisała, udział wzięło 
wielu specjalistów z całego powiatu 
cieszyńskiego i bielskiego. Uczestnicy 
mieli okazję wysłuchać interesujących 
wykładów na temat problemów dzieci, 
młodzieży i seniorów. 

MRÓWCZA 
PRACA 
KOSTY

Na przestrzeni 34 lat sklepy Kosta po-
wstały również w Dobrodzieniu, Opolu, 
Świdnicy, w Wiśle, Jędrzejowie, Opolu i Do-
brodzieniu. Na 20-lecie otwarto placówki  
w Knurowie i Pszczynie. W 2017 roku 
Kosta została przyjęta do Grupy Polskie 
Składy Budowlane i w sumie posiada 
15 placówek na terenie województw: 
opolskiego, śląskiego, dolnośląskiego  
i świętokrzyskiego. I tak dochodzimy do 
dzisiejszego dnia. 

MIEJSCE
PRZYJAZNE
WSZYSTKIM

(cd. na str. 12) (cd. na str. 8)

Rozmowa 
z Moniką Zawadą 

wiceprezes 
Stowarzyszenia Pomocy 

Dzieciom i Rodzinie 
„Można Inaczej” 

i kierownik Ośrodka 
Pomocy Dzieciom i Rodzinie 

„Można Inaczej”

16/2024/2/R

DRUGI RAZ 
DRUGA
TURA 

Historia firmy Kosta sięga 1990 roku. 
Na jej kartach zapisało się wiele wy-
darzeń, związanych bezpośrednio  
z rozwojem miasta i jego mieszkań-
cami. Można sobie tylko wyobrazić,  
w ilu domach, mieszkaniach, ogrodach 
wykorzystano materiały kupione właś-
nie w Koście. Od soboty pisze się nowy 
rozdział tej ustrońskiej firmy, której 
właściciel Konrad Owczarek jest nie tyl-
ko przedsiębiorcą, ale też mecenasem 
wielu kulturalnych i charytatywnych 
przedsięwzięć w naszym mieście. 

Zgodnie z przepisami Kodeksu wybor-
czego, za wybranego na urząd burmi-
strza miasta w pierwszej turze wybo-
rów samorządowych uznaje się kandy-
data, który uzyskał więcej niż 50 proc. 
ważnie oddanych głosów. Gdy żadna 
z ubiegających się o mandat osób nie 
uzyska takiego wyniku, przeprowadza-
ne jest ponowne głosowanie. W drugiej 
turze wyborów biorą udział dwaj kan-
dydaci, na których w czasie pierwszego 
głosowania oddano największą liczbę 
ważnych głosów.

W Ustroniu 7 kwietnia pierwszą turę 
wyborów na burmistrza wygrał Paweł 
Sztefek (KWW Pawła Sztefka Ustroń 
– Nasz Dom, Nasze Miasto) – 2.657 
głosów (43,26%), drugi był urzędujący 
burmistrz Przemysław Korcz (Projekt 
Ustroń) – 2.224 głosy (36,21%). Panowie 
zmierzą się w drugiej turze wyborów 21 
kwietnia. Wygra i obejmie urząd burmi-
strza na lata 2024-29 ten, który otrzyma 
większa liczbę głosów. (cd. na str. 9)
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W najbliższą niedzielę szykuje 
się wyborcza dogrywka samo-
rządowa. Decydujące starcia 
o fotel burmistrza nastąpią  
w Cieszynie i Ustroniu, nato-
miast o fotel wójta w Istebnej 
i Zebrzydowicach. Druga tura 
nie jest potrzebna w gminach 
Brenna, Chybie, Dębowiec, 
Goleszów, Hażlach, Skoczów, 
Strumień, Wisła. Tam miesz-
kańcy za pierwszym podej-

ściem wybrali gospodarzy na 
kolejną pięcioletnią kadencję. 

W Wydziale Etnologii i Nauk 
o Edukacji Uniwersytetu Ślą-
skiego w Cieszynie, od ponad 
10 lat działa pracownia badań 
nad edukacją kulturalną i upo-
wszechnianiem kultury. Jest 
pomocna dla studentów w zdo-
bywaniu wiedzy o regionie. 
 
Brenna może pochwalić się 
nowymi busami, które zostały 
kupione na potrzeby dzieci nie-
pełnosprawnych, które dowo-
żone są do szkół specjalnych 
i ośrodków rewalidacyjnych 
na terenie ościennych miej-
scowości. Pojazdy kupiono za 

„pieniądze covidowe”, a koszt 
wyniósł 416 863,63 zł. 
  
W regionie cieszyńskim dość 
popularne jest nazwisko Pilch. 
Do najbardziej znanych osób 
należą nie żyjący już pisarz 
Jerzy Pilch z Wisły i bibliofil 
z ustrońskich Gojów, Józef 
Pilch. 

Plac przy zmodernizowanym 
Domu Przyrodnika w Hażla-
chu ma patrona. Został nim 
profesor Wiktor Wawrzyczek. 
W ten sposób lokalna społecz-
ność uhonorowała urodzonego 
w Kończycach Wielkich, ce-
nionego chemika i działacza 
społecznego.

Ze wzgórza Koczy Zamek 
w Koniakowie rozciąga się 
piękna panorama. Przy do-
brej widoczności na hory-
zoncie pojawiają się nawet 
Tatry. Widok ten utrwalony 
na fotografii, trafił do rankin-
gu „Newsweeka”, jako jeden  
z 15. najpiękniejszych miejsc 
w Polsce.

Górki należą do najstarszych 
miejscowości na Śląsku Cie-
szyńskim. Nazwę Górki Wiel-
kie odnotowano po raz pierw-
szy w 1305 roku, a Górki Małe 
w 1506 roku. Oznacza to, że 
te sąsiadujące z Ustroniem 
miejscowości, liczą sobie 719 
i 518 lat.                 (nik)               

*  *  *

0000032061  Stowarzyszenie Kulturalne „Równica” w Ustroniu
0000047396  Fundacja Dobrego Pasterza
0000096883  Towarzystwo Kształcenia Artystycznego
0000099847  Towarzystwo Opieki nad Niepełnosprawnymi  
  w Ustroniu 
0000100192  Fundacja św. Antoniego
0000110528  Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom i Rodzinie 
  „Można Inaczej”
0000182262  Klub Sportowy „Kuźnia” w Ustroniu
0000330742  Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci i Rodzin „Ponad  
  Granicami” 
0000445929  Uczniowski Klub Sportowy „Beskidy”
0000466606  Chrześcijańska Fundacja „Dobre Dzieło”
0000610067  Fundacja Esprit
0000169673 Stowarzyszenie Przyjaciół Zwierząt „AS” Ani- 
  mals Security
0000855775 Fundacja „Heaven For Africa”
0000260697  Diakonia Kościoła Ewangelicko-Augsburskiego  
w RP z dopiskiem w rubryce „Cel szczegółowy 1%”: Ewangeli-
ckie Stowarzyszenie „Maria-Marta” w Ustroniu lub Ewangelickie 
Centrum Aktywności Lokalnej w Ustroniu.

Pieniądze możemy też przekazać naszym jednostkom OSP, 
ale trochę inaczej wpisujemy darowiznę do PIT-u. Organizacją 
pożytku publicznego jest krajowy Związek Ochotniczych Straży 
Pożarnych Rzeczpospolitej Polskiej, więc w odpowiedniej wy-
pełniając PIT wpisujemy KRS tej organizacji i dopiero w dopisku 
nazwę i adres wybranej OSP koniecznie z kodem pocztowym. 
0000116212  dla: OSP Ustroń-Nierodzim, ul. Szeroka 5, 43-450 
  Ustroń
0000116212  dla: OSP w Ustroniu Lipowcu, ul. Lipowska 116,  
  43-450 Ustroń
0000116212  dla: OSP KSRG Ustroń Centrum, ul. Strażacka 5, 
  43-450 Ustroń
0000116212  dla: OSP Ustroń-Polana, ul. Wczasowa 1, 43-450 
  Ustroń

WYKAZ ORGANIZACJI 
POŻYTKU PUBLICZNEGO 

uprawnionych 
do otrzymania 1,5% 
podatku dochodowego 
od osób fizycznych 
za 2023 rok w 2024 roku

*  *  *

*  *  *

NABÓR WNIOSKÓW 
O UDZIELENIE DOTACJI NA USUNIĘCIE 

I UNIESZKODLIWIENIE  WYROBÓW 
ZAWIERAJĄCYCH AZBEST

Miasto Ustroń planuje złożyć wniosek do Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowi-
cach na dofinansowanie zadania pod nazwą „Demontaż, transport  
i unieszkodliwienie odpadów zawierających azbest z budynków 
stanowiących własność osób fizycznych z terenu Miasta Ustroń 
w 2024 r.”. W związku z powyższym osoby zainteresowane 
skorzystaniem z dotacji na usunięcie wyrobów zawierających 
azbest z terenu swoich nieruchomości w 2024 roku proszone są 
o wypełnienie i złożenie wniosku do Urzędu Miasta dostępnego  
w Urzędzie Miasta oraz na stronie internetowej. 

Nabór wniosków rozpoczyna się w dniu 12 kwietnia 2024 r.  
i będzie trwał do 30 kwietnia 2024 r.  

Realizacja wniosków odbywać się będzie wg kolejności 
zgłoszeń do wyczerpania rocznego limitu środków finansowych 
przeznaczonych na to zadanie.

Kwota dotacji będzie wyliczana na podstawie przedstawio-
nych przez Inwestora faktur (z datą po podpisaniu umowy) za 
wykonanie prac, i stanowi do 40% poniesionych kosztów kwa-
lifikowanych, jednak nie więcej niż:

a) 320,00 zł za 1 Mg (tonę) odpadów zawierających azbest  
w przypadku ich demontażu, transportu i unieszkodliwienia dla 
I stopnia pilności

b) 288,00 zł za 1 Mg (tonę) odpadów zawierających azbest  
w przypadku ich demontażu, transportu i unieszkodliwienia dla 
II stopnia pilności

c) 240,00 zł za 1 Mg (tonę) odpadów zawierających azbest  
w przypadku ich transportu i unieszkodliwienia.

Więcej informacji można uzyskać w Wydziale Środowiska  
i Rolnictwa w pokoju nr 25 lub pod numerem telefonu: 33 857-
93-13 (osoba do kontaktu: Natalia Kowalik).

                                           Wydział Środowiska i Rolnictwa

*  *  * *  *  *

Pragnę serdecznie podziękować wszystkim mieszkańcom 
Ustronia oraz Brennej za oddane na mnie i nasz KWW „Samo-
rządowcy Powiatu Cieszyńskiego” głosy, w ostatnich wyborach 
do Rady Powiatu Cieszyńskiego.
  Z samorządowym pozdrowieniem 

Stanisław Malina

16/2024/5/R
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USŁUGI POGRZEBOWE
KUBIEŃ-KANIA

biuro czynne: pn-pt 8.00-15.00 sob 9.00-12.00

ul. Daszyńskiego 11, Ustroń
tel. całodobowy: 33 854 44 75, tel. kom.: 505 548 018

współpraca z krematorium w Żorach, kwiaty, wieńce

16/2024/1/R

CI, KTÓRZY OD NAS ODESZLI:
Janina Kąkol  lat 86   ul. Stalmacha
Eugeniusz Stańczyk lat 69   ul. 3 Maja

WAŻNE TELEFONY
Numer alarmowy   112
Policja Ustroń  47 857-38-10 
                fax 47 857-38-14
Straż Pożarna Polana
  33 854-59-98
Wodociągi  33 854-34-96
  33 854-22-44
telefon alarmowy 994
Przedsiębiorstwo Komunalne  
  33 854-35-00
Straż Miejska 33 854-34-83  
   604-558-321
Pogotowie Energetyczne 991 
  33 857-26-00

Pogotowie Gazowe     992
PGNiG 32 391-23-03
Kominiarz 33 854-37-59
  602-777-897
Urząd Miasta   33 857-93-00
Poradnia Rodzinna 
Mickiewicza 1 537 071 063
  33 333 60 61
  33 333 60 63
Salus 730 300 135 
   33 333 40 35
Medica 33 854 56 16
Rodzinna Praktyka Lekarska 
NZOZ Nierodzim
  33 854 23 50

KRONIKA MIEJSKA

*   *   *

SPRZĄTANIE NIERODZIMIA
Zarząd Osiedla Nierodzim wraz z radną Jolantą Hazuką za-

prasza wszystkich Mieszkańców na wspólne sprzątanie Naszej 
dzielnicy, które odbędzie się 20 kwietnia od godziny 9.00            

 Zbiórka w „Olszynce”, gdzie też, po zakończeniu sprzątania, 
zapraszamy na ognisko połączone z pieczeniem kiełbasy. Każdy 
z nas dba o własny dom i obejście, zadbajmy wspólnie o wygląd 
Nierodzimia. Liczymy na pozytywny odzew.  

*   *   *

*   *   *

*   *   *

DZIEŃ ZIEMI 
W MUZEUM USTROŃSKIM

Muzeum Ustrońskie, Domek Pracy Twórczej serdecznie zapra-
szają na DZIEŃ ZIEMI, który odbędzie się na terenie Muzeum  
w sobotę, 20 kwietnia.  

W programie:
11.00 – 14.00  ekologiczne warsztaty twórcze z  Jadzią i Da-

gmarą;
od 12.00: malowanie buziek z Natalią Szturc, kiermasz ciast 

uczestników zajęć Domku Pracy Twórczej (do ostatniego 
okruszka), spotkanie z wolontariuszami i podopiecznymi Sto-
warzyszenia Przyjaciół Zwierząt AS, stoiska edukacyjne Lasów 
Państwowych i Fundacji Oddychaj Beskidami;

14.00 warsztaty cyjanotypii dla dorosłych z Pauliną Sko-
nieczną;

15.00 Zumba Kids z Natalią Cypcer ze Strefy Tańca z Bielska-
-Białej;

16.00 wspólne posadzenie jubileuszowego drzewka z okazji 
40-lecia Ustrońskiego Klubu Ekologicznego oraz wykład Stani-
sława Kaweckiego pt: „Magnolie – wiosenny rozwoń”.

*   *   *

SPRZĄTANIE ZAWODZIA
Zarząd Osiedla Ustroń Zawodzie zaprasza Mieszkańców 

do sprzątania dzielnicy Zawodzie w dniu 20 kwietnia (sobo-
ta). Zbiórka o godzinie 9.00 przed Karczmą „Pod Lipami” - 
ul. Szpitala. Po zakończeniu sprzątania zapraszamy na grilla. 
Worki i rękawice zapewniamy.

*   *   *

KONCERT EL CZANTORIA
21 kwietnia o godz. 15.00 w Kościele pw. Jezusa Chrystu-

sa Króla Wszechświata na Zawodziu odbędzie się koncert  
w wykonaniu Reprezentacyjnego Zespołu Miasta Ustroń Estrady 
Ludowej „Czantoria”. Recytacja: Mariusz Pasterny, słowo: Edyta 
Wlazło, dyrygent: Danuta Zoń-Ciuk.

NIEZAPOMNIANA NOC 
Z PLANSZÓWKAMI 

W co będziemy grać? 
Główną atrakcją będą gry planszowe. Od klasycznych tytułów 

po najnowsze hity, każdy znajdzie coś dla siebie. A co więcej, 
będziesz miał okazję poznać moją autorską grę „Zbuduj Impe-
rium”. To prawdziwa gratka dla fanów strategii i rozbudowanych 
świadomościowych gier planszowych.

Dla kogo? 
Zaproszenie skierowane jest do wszystkich – zarówno dużych, 

jak i małych. Niezależnie od tego, czy jesteś doświadczonym 
graczem, czy dopiero zaczynasz swoją przygodę z planszówkami, 
ta noc będzie dla Ciebie niezapomnianym przeżyciem.

Gdzie i kiedy? 
Spotkajmy się 11 maja w Karczmie Wrzos. To miejsce, gdzie 

stworzymy niesamowitą atmosferę pełną wspólnych pasji  
i przygód.

Nie przegap tej wyjątkowej okazji na spędzenie czasu w gronie 
pasjonatów planszówek.                                    Patryk Korszun

UTW ZAPRASZA 
Uniwersytet Trzeciego Wieku  

w Ustroniu serdecznie zaprasza na 
kolejny wykład. Tym razem będzie to 
wydarzenie podróżnicze. Temat spotka-

nia z globtroterką Emilią Dudek to ” PATAGONIA – WYPRAWA 
NA KONIEC ŚWIATA”, które odbędzie się 25 kwietnia  o godz. 
17.00 w Muzeum Ustrońskim. Wstęp wolny.

RUSZA KOLEJNA EDYCJA 
BUDŻETU OBYWATELSKIEGO

Wnioski można składać od 1 do 19 maja 2024 r. Środki prze-
znaczone na Budżet Obywatelski 2025 zostały podzielone równo 
na 9 osiedli: Polana, Poniwiec, Ustroń Centrum, Ustroń Górny, 
Ustroń Dolny, Zawodzie, Hermanice, Lipowiec, Nierodzim - każ-
de z nich otrzyma do 40 tys. zł na realizację projektu wybranego 
w głosowaniu mieszkańców zadania.

Przygotowując wniosek, należy pamiętać o pewnych ogranicze-
niach: nie można przekraczać kwoty 40 tys. zł, realizacja zadania 
nie może trwać dłużej niż rok kalendarzowy, zadanie nie może 
być sprzeczne z obowiązującymi planami i programami miasta, 
nie można naruszać przepisów prawa, w tym praw osób trzecich, 
współpraca z zewnętrznymi instytucjami w sprawie realizacji 
projektu wymaga ich pisemnej zgody.

Termin realizacji zadań: 2025 r.
Więcej informacji na www.budzetobywatelski.ustron.pl 
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Wykonawcą rewitalizacji stawu kajako-
wego jest INSTAL Cymorek. To rodzinna 
firma, której główna siedziba znajduje się 
na terenie powiatu cieszyńskiego. Pozwala 
to na realizację różnego rodzaju zadań  
w naszym sąsiedztwie. Jest to niewątpliwie 
zaleta, ponieważ właściciele przedsiębior-
stwa znają problemy mieszkańców regionu.

Nie inaczej było ze stawem kajako-
wym, który od wieków zlokalizowany jest 
przy obecnej ul. 3 Maja. Dawniej ściągały 
tam tłumy turystów, chcących skorzystać  
z niewątpliwej atrakcji. Bywali tam także 
mieszkańcy Ustronia, którzy pewnie choć 
raz w życiu usiedli w rowerku wodnym  
i przemierzyli cały akwen wzdłuż i wszerz.

Sentyment do tego urokliwego miejsca 
ma także prezes firmy Grzegorz Cymorek, 
który także odwiedzał to miejsce wraz  
z rodzicami. Przyglądał się jego upadkowi 
i degradacji, dlatego po ogłoszeniu przez 
burmistrza przetargu na jego rewitalizację 
od razu zgłosił swoją ofertę. Po przeprowa-

dzonej procedurze przetargowej rodzinna 
firma z Kiczyc została zobligowana do wy-
konania całej rewitalizacji. Jest to de facto 
remont generalny, który ma przywrócić 
nie tylko atrakcję dla Ustronia, ale także, 
co może ważniejsze, zbiornik retencyjny, 
który powstał w tym miejscu w związku  
z rozwojem lokalnego przemysłu hutni-
czego i kuźniczego. Gdy podejdzie się 
obecnie bliżej do niecki, można gołym 
okiem zobaczyć, że inwestycja wygląda 
dość spektakularnie, a zakres prac jest 
bardzo szeroki.

– Na początku przystąpiliśmy oczywi-
ście do oględzin terenu. Cały zbiornik był 
bardzo zaniedbany, ale to widzieli przecież 
wszyscy. Wymagał gruntownej rewitali-
zacji. Wcześniej pojawił się już problem  
z odprowadzaniem wody. To jest sztuczny 
akwen retencyjny, a woda musi przepływać 
pod budynkiem technikum. Kanał na tym 
odcinku, mówiąc delikatnie, nie był w naj-
lepszym stanie. Renowacji wymagały też 

śluzy po obu stronach niecki, które były 
już bardzo wysłużone, ale warto podkre-
ślić, że zostaną zachowane w oryginalnej 
formie. Wymienimy tylko deski – mówi 
Grzegorz Cymorek.

Po zabezpieczeniu placu budowy ekipa 
remontowa zabrała się do oczyszczania 
terenu. Przystąpiono do usuwania nanie-
sionego przez wodę mułu. Zbiornik nie 
miał równego dna. W jednym miejscu 
było głębiej, w innym woda była bardziej 
płytka, toteż kopano na różnych głębokoś-
ciach. Podczas prac przekazano do Mu-
zeum Ustrońskiego kołnierz rury odpro-
wadzającej wodę ze stawu hutniczego do 
kanału ulgi, którym odpuszczano nadmiar 
wody do Młynówki. Odnaleziono również 
fragmenty bardzo starej rury, która odpro-
wadzała wodę opuszczającą komorę tur-
binową do Młynówki. Wykonana została  
w Arcyksiążęcym Zakładzie Budowy 
Maszyn w Ustroniu w 1900 r.

– Kolejnym etapem było palowanie, 
czyli osadzanie w gruncie przy użyciu 
specjalnych technologii, stałych pali. Są 
to tzw. roboty fundamentowe. Prace od-
bywały się przy dotychczasowych murach 
oporowych – wyjaśnia prezes.

Gdy wejdzie się na teren stawu widać ol-
brzymią ilość żelbetowych umocnień przy 
brzegach zbiornika. Są one postawione 
właśnie na wwierconych palach.

– Dodam jeszcze, że dotychczasowe 
umocnienie były już w bardzo złym stanie. 
Mury układano z kamienia, a więc jakiś 
czas temu zaczęły się kruszyć. Musieli-
śmy je rozebrać a na ich miejsce postawić 
nowe. W niektórych miejscach woda 
przedostawała się przez wały, które były 
już bardzo nasiąknięte wodą.

Dno stawu pozostanie oczywiście na-
turalne. To nie jest przecież basen. Za-
chowane zostaną odpowiednie warstwy, 
które będą izolowane specjalną folią.  
W projekcie przewidziano, żeby w odre-
staurowanym akwenie mogły żyć najróż-
niejsze organizmy. Będzie więc także speł-
niał funkcje środowiskowe. Kolejne prace 
będą polegały na wyprofilowaniu niecki.

Przy dawnym przejściu wzdłuż budynku 
technikum pojawiły się już fundamenty 
pod mający powstać w tym miejscu pa-
wilon gastronomiczny. Prace trwają więc 
równolegle z remontem niecki stawu, bo  
w zakresie wykonawcy jest pełna rewi-
talizacja tego obszaru. Na razie prace idą 
zgodnie z planem. Szybki postęp prac 
umożliwia pogoda, która w tym roku jest 
pogodna a temperatura dość wysoka. Na 
zakończenie stworzona zostanie zielona 
przestrzeń, która ubogaci cały kompleks. 
Przypomnijmy, że całość ma być oddana 
w czerwcu 2025 r.

–  Projekt jest dla nas naprawdę ciekawy. 
Nie realizuje się przecież często tego typu 
inwestycji. Procesem rewitalizacji intere-
sują się zwykli ludzie. Prace podglądają 
mieszkańcy, turyści, a także moi znajomi, 
którzy jeździli tam w latach 80. i 90. na 
kajaki. Gdy zobaczyli wizualizacje, to 
bardzo się ucieszyli i docenili, że w końcu 
podjęto się tego tematu. Wszyscy zdajemy 
sobie sprawę, że to ważne miejsce na ma-
pie Ustronia i chcemy, żeby jak najlepiej 
spełniało swoją rolę – puentuje Cymorek.                             

                          Mateusz Bielesz

OCZEKIWANA REWITALIZACJA
Od kilku miesięcy wokół niecki stawu kajakowego naprawdę dużo się dzieje. Obec-
nie widać już, że zostało wykonanych sporo prac. Plac budowy wygląda naprawdę 
okazale, zważywszy na to, w jakim stanie obiekt był tuż przed upragnionym przez 
ustroniaków remontem. Na szczęście po drodze nie napotkano na żadne problemy, 
więc wszystko wskazuje na to, że zrewitalizowana atrakcja turystyczna zostanie 
oddana do użytku w przyszłym roku.

Na terenie budowy powstały żelbetowe umocnienia przy brzegach zbiornika. 
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– Jako burmistrz Ustronia zwracam się do miesz-
kańców i apeluję – idźcie na wybory. Zaskoczyła 
mnie niska frekwencja 7 kwietnia, ale mam na-
dzieję, że 21 kwietnia więcej Ustroniaków pójdzie 
zagłosować i wybierze człowieka, który będzie 
zarządzać miastem przez następne 5 lat. 
Nie każdy to potrafi, nie każdy chce, ale jeszcze raz 
proszę, weźcie odpowiedzialność za swoje miasto.

Wszystkie moje działania przed wyborami traktowane są przez przeciwni-
ków jako kampania, ale jako burmistrz miasta nie mogę swoich obowiązków 
zawiesić na kołku. Muszę działać, mimo krytyki. To, co jest realizowane 
w ostatnim okresie w mieście to efekt wielomiesięcznych, a czasem na-
wet wieloletnich starań, a nie kampania. Nie da się na potrzeby kampanii 
wprowadzić systemu darmowych parkingów dla mieszkańców, podpisać 
umów z instytucjami na szczeblu wojewódzkim ani rozpocząć inwestycji 
za miliony złotych. To wymaga przygotowań. 

Tymczasem fala krytyki wylała się 
na Ustrońską Kartę Mieszkańca, z któ-
rej w ciągu jednego miesiąca zaczęło 
korzystać ponad 3,5 tysiąca osób. Do 
kampanii wykorzystany został przez 
opozycję projekt dla dzieci i młodzie-
ży „Bezpieczny Ustroń:”, realizowany  
z Wojewódzkim Ośrodkiem Ruchu Dro-

gowego. Bagatelizowana jest w mediach 
społecznościowych modernizacja stawu 
kajakowego, na którą miasto pozyskało 
prawie 10 mln zł dofinansowania. Staw 
to była katastrofa wizerunkowa, jednak 
do prawdziwej katastrofy mogło dojść  
w czasie zagrożenia powodziowego, bo 
niecka była w naprawdę złym stanie. 

Nie dajmy się zwariować. Miesiąc 
obiecywania i snucia fantastycznych 
wizji nie jest równoznaczny z pięcio-
ma latami ciężkiej pracy, rekordowymi 
inwestycjami i pozyskanymi środkami 
zewnętrznymi. O tym, czego nie zrobi-
łem w Ustroniu mówią radni obecnej 
kadencji, w tym mój kontrkandydat, 
czyli ludzie, którzy przez ostatnie pięć 
lat mogli działać, tworzyć, uchwalać, 
inicjować, a tego nie robili. Jako radni nie 
brali odpowiedzialności za miasto – byli 
przeciw lub wstrzymywali się od głosu.

Najtrudniej udowodnić, że nie jest 
się wielbłądem i zdaję sobie sprawę  
z tego, że również ten tekst będzie kry-
tykowany. Jednak jestem burmistrzem 
Ustronia, biorę odpowiedzialność za 
podejmowane decyzje i wypełniam swoje 
obowiązki. Wprawdzie na czas kampanii 
przed II turą wziąłem urlop, ale nawet 
na urlopie muszę być burmistrzem. Do 
zadań burmistrza, tych przyjemniejszych, 
należy komunikacja z mieszkańcami. 
Wypełniając to zadanie, jako burmistrz 
Ustronia zwracam się do mieszkańców  
i apeluję – idźcie na wybory. Zaskoczyła 
mnie niska frekwencja 7 kwietnia, ale 
mam nadzieję, że 21 kwietnia więcej 
Ustroniaków pójdzie zagłosować i wy-
bierze człowieka, który będzie zarządzać 
miastem przez następne 5 lat. Nie każdy 
potrafi, nie każdy chce, ale jeszcze raz 
proszę, weźcie odpowiedzialność za 
swoje miasto.   Spisała: Monika Niemiec

IDŹCIE NA WYBORY

DOFINANSOWANIE OSP
Po złożeniu wniosku Miasto Ustroń otrzymało dofinansowanie 

z Urzędu Marszałkowskiego na sprzęt dla trzech jednostek straży 
pożarnej, działających w Krajowym Systemie Ratowniczo-
-Gaśniczym, czyli OSP Centrum, OSP Nierodzim i OSP Polana. 
Taka sama kwota pieniędzy przeznaczona jest z budżetu miasta 
na dofinansowanie OSP Lipowiec.

W ubiegłym roku ruszył program zakupu lekkich wozów bojo-
wo-pożarniczych dla ustrońskich jednostek. Pierwsza otrzymała 
taki pojazd jednostka OSP Centrum. W tym roku został złożony 
wniosek o dofinansowanie lekkiego wozu pożarniczego dla OSP 
Nierodzim. Żeby takie dofinansowanie otrzymać, trzeba mieć 
zabezpieczone środki własne i Miasto Ustroń ma takie środki  
w budżecie w wys. 200 tys. zł.                                                                   (mn)

Samochód OSP Nierodzim wraz z załogą na wydarzeniu Bezpieczny 
Ustroń. Teraz jednostka czeka na lekki wóz.           Fot. M. Niemiec
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Kto obejmie stanowisko wiceburmistrza, gdy zostanie Pan 
burmistrzem?
Wygrałem pierwszą turę wyborów ze sporą przewagą nad obec-
nym Burmistrzem. Prawie 64% głosujących chce zmiany wła-
dzy. Mam dowód społeczny, że coś nie funkcjonuje poprawnie, 
a jeśli tak jest, to problem zaczyna się od „góry”. Do rady miasta 
dostały się osoby, które będą motorem napędowym dla miasta – 
kolejny znak od mieszkańców. Wybory są dopiero w niedzielę. 
Poczekajmy na rozstrzygnięcie. Istotą stanowisk burmistrza 
i wiceburmistrza musi być przede wszystkim obustronne zaufanie 
i dobra współpraca. Gwarantuję, że będzie to osoba z wysokimi 
kompetencjami. 
Jakie zmiany wprowadzi Pan na innych kluczowych stanowi-
skach w Urzędzie Miasta Ustroń? Chodzi o sekretarza miasta, 
skarbnika miasta, naczelników wydziałów?
Po wyborach dopiero będzie można rozmawiać o tych sprawach 
– nie da się wcześniej. Po wyborach, jeśli tylko uzyskam zaufanie 
mieszkańców skupię się na optymalizacji pracy urzędu. Moim 
celem będzie zapewnienie, że urząd pracuje, jak najbardziej 
efektywnie. Jeśli okaże się, że zmiany są konieczne do lepsze-
go działania urzędu, będą one przeprowadzane transparentnie,  
i z uwzględnieniem najlepszych praktyk zarządzania.
Jakie zmiany w organizacji Urzędu Miasta Pan planuje? 
Nawiązuję tu do deklaracji osób związanych z KWW Ustroń 
Nasz Dom Nasze Miasto, że „kamień na kamieniu tam nie 
zostanie”.
Przede wszystkim planuję wprowadzić dyżury Burmistrza. Chcę 
również aby cały urząd był przykładem otwartości na dialog 
z mieszkańcami. Dlatego będę rozmawiał z urzędnikami o zmia-
nie godzin pracy tak, aby przynajmniej jeden dzień w tygodniu 
mieszkańcy mogli korzystać z naszych usług co najmniej do 
godziny 17.00.
Nie chcę robić rewolucji tylko ewolucje – zmiany natomiast 
należałoby podjąć w sposobie zarządzania i organizacji urzędu. 
Odnośnie cytatu – ja nigdy nie wyraziłem się w ten sposób, 
uznaję to za wyborczą prowokację. Otaczam się w kręgu ludzi 
dobrze życzących miastu i jego mieszkańcom, nie myślę w takich 
kategoriach.
Jakie miejskie jednostki lub instytucje Pan zlikwiduje? Mam 
tu na myśli: Miejski Dom Spokojnej Starości, Żłobek Miejski, 
Muzeum Ustrońskie, Miejski Dom Kultury „Prażakówka”, 
Miejską Bibliotekę Publiczną, Gazetę Ustrońską, przedszkola, 
szkoły. 
Nie planuję takich ruchów, pytanie jest zadane w sposób sugeru-
jący i podprogowy. Powiem krótko: Żłobki chcemy rozwijać jak 
napisałem w programie. Muzeum spełnia swoją funkcję i również 
ma potencjał na więcej. Miejski Dom Kultury „Prażakówka” wy-
maga wg mnie jeszcze wzmocnienia działań. Pracownicy biblio-
teki są bardzo zaangażowani i wykorzystałbym jeszcze bardziej 
ich potencjał. Przedszkola i szkoły należy doposażyć w narzędzia 
i szkolenia dopasowane do ich potrzeb. Co najważniejsze będę 
słuchał i rozmawiał. Każda placówka ma swoje indywidualne 
środowisko i potrzeby. Miejski Dom Spokojnej Starości będę 

wspierał oraz utworzę dzienne miejsca aktywności dla senio-
rów. Gazeta wymaga optymalizacji i niezależności. Co więcej: 
wspomnę przy okazji, że miejski targ w tej lokalizacji może być 
perełką wśród okolicznych targowisk, też mam na to pomysł.  
Z chęcią poruszę temat harcerstwa w Ustroniu – mamy ku temu 
tereny i zaangażowaną społeczność. 
Czy nastąpi prywatyzacja spółek miejskich – Kolei Linowej 
Czantoria, Przedsiębiorstwa Komunalnego i Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego?
Żadna z miejskich spółek nie powinna zostać sprzedana. Te insty-
tucje pełnią istotną rolę w życiu naszej społeczności, zapewniając 
nie tylko usługi, ale także stabilność zatrudnienia i rozwój ekono-
miczny. Czantoria mogłaby być kurą znoszącą złote jaja – jednak 
nie wykorzystujemy jej potencjału. TBS? – wystarczy posłuchać 
opinii ludzi, którzy mieszkają w TBS: przez ostatnie lata prowa-
dzona była narracja w stylu: „jak się nie podoba to możecie się 
przenieść”. Ja to widzę inaczej – wystarczy pozwolić ludziom 
poczuć, że mieszkają u siebie, że ich potrzeby są wysłuchiwane. 
Przedsiębiorstwo Komunalne: tu należałoby  zwrócić uwagę czy 
ceny za śmieci muszą być tak wysokie dla naszych mieszkańców?
Zakładając, że pozyska Pan środki na budowę basenu,  
w jakim miejscu powstanie basen?
Prace nad basenem zostały zaniechane, a budowa „Słonecznych 
tarasów” przeciągnęła się o 7 lat – wygenerowana strata czasu 
już się nie zwróci. Ponadto należy ponownie przeprowadzić ana-
lizę  koncepcji i dopasować do obecnych czasów tak, żeby nowe 
inwestycje służyły na kolejne długie lata. Tężnia jest niestety 
przykładem nieudolnego zarządzania projektami – piękny po-
mysł, ale realizacja fatalna użyteczność nie przemyślana, finalnie 
ani to wyróżnik ani funkcjonalne – a to stosunkowo niewielka 
inwestycja. Na pewno nie możemy doprowadzić do takiej sytua-
cji, by basen rozpoczęto i porzucono jak ten przy alei Legionów. 
Miejsce pod basen? Do sprawdzenia, przeanalizowania – ideal-
nie wpasowałby się w otoczeniu Polany – tutaj z myślą od razu  
o reaktywacji Jaszowca. Inne miejsce z drugiej strony na wjeździe 
do Ustronia. Tak jak wspomniałem to wymaga ponownej analizy.
Jakie są Pana poglądy polityczne? Nawiązuję do Pana startu 
w wyborach parlamentarnych z listy Komitetu Wyborczego 
Nowa Lewica, a z drugiej strony do współpracy z Konfede-
racją Wolność i Niepodległość, której członków wezwał Pan 
do Ustronia z grupą radnych i biznesmenem, właścicielem 
działek przy ul. A. Brody do zbadania sprawy planu zago-
spodarowania.
Jakiekolwiek łącznie mnie z Konfederacją jest próbą odwrócenia 
uwagi i przylepienie łatki. To pytanie nosi znamiona zniesławienia. 
Absolutnie odcinam się od tych pomówień. Łączenie się z kim-
kolwiek zawsze niesie zagrożenie etykietowania, generalizowania. 
Jednocześnie gwarantuję, że jako burmistrz nie będę pytał ludzi 
z jakiej opcji politycznej są lub jakiego wyznania, szanuję i współ-
pracuję bez względu na to. Dobro naszego miasta, naszych miesz-
kańców stawiam ponad wszelkie poglądy polityczne czy religijne. 
Czy jako burmistrz będzie Pan wzywał posłów Konfederacji 
Wolność i Niepodległość lub posłów innych partii do kontroli 
poselskich w ustrońskim ratuszu?
Ponownie chcę podkreślić, że jako burmistrz będę przede 
wszystkim zobowiązany do transparentnego i odpowiedzialnego 
zarządzania miastem. Zrobię wszystko, by ratusz ustroński oraz 
lokalne media pozostały neutralne politycznie. 

KANDYDACI O URZĘDZIE MIASTA, 
SPÓŁKACH MIEJSKICH, BASENIE I POLITYCE

W niedzielę druga tura wyborów na burmistrza Ustronia. Wyborcy zdecydują, kto będzie zarządzał miastem przez następne 5 lat, a do 
podjęcia decyzji potrzeba im jak najwięcej informacji. Część mieszkańców liczyła na debatę kandydatów na burmistrza, ale nawet gdyby 
debata się odbyła, nie moglibyśmy zamieścić relacji, bo w środę rano gazeta będzie już w druku. W momencie zamykania numeru wiemy, 
że debaty nie będzie. Zaproszenia Przemysława Korcza nie przyjął Paweł Sztefek, wobec czego tylko burmistrz spotka się z mieszkańcami 
w „Prażakówce” (relacja na naszej stronie www.ustronska.pl).
Ze swoimi pytaniami zwrócili się do nas mieszkańcy, tłumacząc, że nie będą mieli okazji zadać ich Pawłowi Sztefkowi. Zebraliśmy pytania 
pojawiające się najczęściej i w imieniu czytelników zadaliśmy je obu kandydatom. Poniżej znajdują się gotowe odpowiedzi, które zostały 
przysłane do redakcji pocztą elektroniczną. Nie ingerowaliśmy w ich treść.                                                                                    Redakcja

PAWEŁ SZTEFEK
KWW Pawła Sztefka Ustroń - Nasz Dom Nasze Miasto
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Kto obejmie stanowisko wiceburmistrza, gdy pozostanie Pan 
burmistrzem?
Wiceburmistrzem pozostanie Łukasz Sitek, który pracuje 
w Urzędzie Miasta Ustroń od 13 lat. Jako pełnomocnik burmistrza 
ds. profilaktyki tworzy i realizuje Miejski Program Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia-
łania Narkomanii. Jest to związane z pobieraniem opłat za 
koncesję na sprzedaż napojów alkoholowych i finansowaniem 
z tego programu działań profilaktycznych prowadzonych przez 
stowarzyszenia, kluby sportowe, szkoły. Łukasz Sitek to chyba 
najszybszy samorządowiec w Polsce, znany jest jako rajdowiec 
i współorganizator Rajdowego Ustronia.
Jakie zmiany wprowadzi Pan na innych kluczowych stanowi-
skach w Urzędzie Miasta Ustroń? Chodzi o sekretarza miasta, 
skarbnika miasta, naczelników wydziałów?
Nie jest to czas na zmiany, realizujemy budżet na rok 2024 i sku-
piamy się na pracy tak jak w latach poprzednich, bo dzięki temu 
powstały w Ustroniu inwestycje za ponad 70 milionów złotych 
i pozyskaliśmy 50 milionów złotych środków zewnętrznych. 
Jakie zmiany w organizacji Urzędu Miasta Pan planuje? 
W kampanii wyborczej praca urzędników była krytykowana. 
Wielokrotnie dziękowałem pracownikom Urzędu Miasta, bo za 
nami naprawdę ciężkie lata. Nie po to się zostaje burmistrzem, 
żeby rozdawać stanowiska, ale trzeba umieć pozyskiwać specja-
listów i ludzi oddanych. Praca w urzędzie nie jest łatwa, a kryty-
ków nie brakuje i trzeba mieć odporność psychiczną. Można się 
o tym przekonać, aplikując na różne stanowiska. W Biuletynie 
Informacji Publicznej są ogłoszenia o naborze i o konkursach.
Oczywiście warto się zmieniać na lepsze i jeżeli będą sygnały 
od mieszkańców o potrzebie konkretnych zmian, to na pewno 
je rozpatrzę.  
Jakie miejskie jednostki lub instytucje Pan zlikwiduje? Mam 
tu na myśli: Miejski Dom Spokojnej Starości, Żłobek Miejski, 
Muzeum Ustrońskie, Miejski Dom Kultury „Prażakówka”, 
Miejską Bibliotekę Publiczną, Gazetę Ustrońską, przedszkola, 
szkoły. 
Nie będę nic likwidował i bardzo boli mnie powtarzane w inter-
necie kłamstwo, że Korcz coś zlikwidował. Gdy powstawały ze-
społy szkolno-przedszkolne powiedziałem wyraźnie i stanowczo, 
że dopóki będę gospodarzem tego miasta, nie zostanie zamknięte 
żadne przedszkole i żadna szkoła. I dotrzymałem słowa. W Ustro-
niu działa 6 przedszkoli oraz oddziały przedszkolne w szkole 
w Lipowcu i w szkole w Polanie, jest też 5 szkół podstawowych. 
Część placówek połączyła się w zespoły szkolno-przedszkolne, 
żeby łatwiej było nimi zarządzać z korzyścią dla dzieci. Wszystkie 
działają bardzo dobrze, nie docierają do mnie żadne skargi. Nie 
zlikwidowałem żadnej szkoły, żadnego przedszkola, chociaż 
audyt w oświacie wskazywał, że jest to najprostszy sposób na 
duże oszczędności w budżecie, ale optymalizacja wydatków 
takim kosztem nie wchodzi w grę. 
Czy nastąpi prywatyzacja spółek miejskich – Kolei Linowej 
Czantoria, Przedsiębiorstwa Komunalnego lub Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego?
Spółki miejskie pełnią bardzo ważne role. Towarzystwo Budow-
nictwa Społecznego oddało w ubiegłym roku 40 mieszkań dla 
ustroniaków. W naszym mieście nieruchomości są bardzo drogie, 
a mimo to Ustroń jako jedyny w powiecie zadbał o mieszkania 
na kieszeń normalnych ludzi. Planowana jest budowa następnych 
mieszkań. Kolej Linowa Czantoria to jedna z naszych najważniej-
szych atrakcji, a wkrótce przystąpi do budowy Słonecznych Ta-
rasów. Ta inwestycja przyciągnie do nas jeszcze więcej turystów. 
Jeśli chodzi o Przedsiębiorstwo Komunalne, to proszę zwrócić 
uwagę, że żadna firma oprócz Przedsiębiorstwa nie zgłasza się 
do przetargu na tak trudne i skomplikowane zadanie, jakim jest 
wywóz odpadów komunalnych w Ustroniu. Ostatni raz inna 
firma wygrała przetarg w 2013 roku i wtedy w kubłach zalegały 

śmieci, a przed upływem roku firma zrezygnowała ze świadczenia 
usług. Przedsiębiorstwo stale się modernizuje i uszczelnia system 
odbioru odpadów komunalnych. 
Dlaczego nie chce pan zbudować basenu, który obiecuje 
kontrkandydat? 
Od samego początku, jeszcze przy poprzedniej kampanii byłem 
za powstaniem basenu w Ustroniu, jednak nie finansowanym ze 
środków miejskich. Dlaczego? Bo nie jest największym proble-
mem pozyskanie środków na zbudowanie basenu, największym 
problemem są środki na dopłatę do jego użytkowania. Bardzo do-
brze pokazują to dane zawarte w dokumencie stworzonym w 2018 
roku za poprzedniej Rady Miasta, której radni zostali wybrani 
również na tę kadencję i teraz też chcą budować basen. Zawarta 
w dokumencie kalkulacja kosztów budowy i utrzymania basenu 
w okresie dziesięciolecia wynosi 160 milionów zł. Zakładane 
zyski ze sprzedaży biletów wynoszą 110 milionów zł. Z czego 
pokryć 50 milionów zł straty? Tego nie można pokryć ze środków 
zewnętrznych, bo to jest działalność bieżąca, na taką działalność 
nie ma dofinansowania. Weźmy jeszcze pod uwagę inflację od 
2018 roku i ogromny wzrost kosztów energii elektrycznej i in-
nych mediów. Uważam, że basen powinien wykonać inwestor 
prywatny, najlepiej w partnerstwie publiczno-prywatnym. 
Basen w Wiśle jest basenem otwartym, czyli nie wymaga cało-
rocznych wydatków na energię, ogrzewanie, inne media i pracow-
ników. Ten basen zakończył rok 2021 ze stratą 1 mln 178 tys. zł. 
Tę stratę musiało dopłacić miasto. W 2022 roku strata wynosiła 
2 mln 188 tys. zł. Zapłaciło miasto. Świadczy to o tym, że gdyby 
basen był całoroczny, zamknięty, to te straty i konieczne dopłaty 
z budżetu miasta musiałby wynosić około 4 czy nawet 5 milionów 
zł rocznie. To ogromne sumy. Jakie wydatki bieżące trzeba by 
ciąć? Na szkoły, sport, odśnieżanie, remonty?
Jakie są Pana poglądy polityczne? Nawiązuję do Pana obec-
ności na scenie amfiteatru z Donaldem Tuskiem w czasie jego 
wizyty w Ustroniu. 
Pan Donald Tusk jest byłym premierem i byłym przewodniczą-
cym Rady Europy. Moim zdaniem obowiązkiem gospodarza 
miasta jest przywitanie tej rangi polityka, bez względu na swoje 
afiliacje i poglądy polityczne. Podczas mojego krótkiego wy-
stąpienia na scenie amfiteatru mówiłem o tym, w jak pięknym 
i wartościowym miejscu odbywa się spotkanie. Gdyby inny 
polityk tej rangi z innej opcji politycznej np. prezydent Andrzej 
Duda przyjechał do Ustronia i scenariusz wizyty by to przewi-
dywał, również by go przywitał. Nawet nie muszę gdybać, bo 
był u nas polityk podobnej do Tuska rangi z innej strony sceny 
politycznej – były premier i przewodniczący Parlamentu Euro-
pejskiego profesor Jerzy Buzek, którego nie tylko witałem, ale 
rozmawiałem z nim i braliśmy wspólnie udział w konferencji 
poświęconej zwalczaniu smogu. Moje poglądy polityczne są 
konserwatywno-liberalne. Światopoglądowo i biorąc pod uwagę 
sprawy społeczne są konserwatywne, a jeśli chodzi o sprawy 
czysto gospodarcze, czyli prywatny biznes jestem liberałem. 
Czy jako burmistrz będzie Pan wzywał posłów Platformy 
Obywatelskiej lub posłów innych partii do kontroli poselskich 
w ustrońskim ratuszu?
Mój styl zarządzania miastem poznaliście państwo przez ostatnie 
5 lat, a sposób działania, myślenia przez kilkanaście lat pracy 
w samorządzie i pracy społecznej w Ustroniu. Nigdy nie odwo-
ływałem się do takich form działania jak wysyłanie donosów, 
anonimów, nasyłanie kontroli, szantaże polityczne. Nie zamie-
rzam wzywać nikogo, żeby za mnie działał w naszym mieście. 
Gdyby zdarzyła się taka hipotetyczna sytuacja, że miałbym jakieś 
podejrzenia, to są prawne i administracyjne procedury, by taką 
sprawę wyjaśniać. Obowiązkiem każdego obywatela jest złożenie 
doniesienie, gdy ma podejrzenie o popełnienie przestępstwa. 
Trzeba rozważyć sprawę i wziąć na siebie odpowiedzialność.
Dowiodłem, że stoję na straży prawa i czuję się odpowiedzialny 
za mieszkańców Ustronia, dlatego odmówiłem wydania danych 
osobowych spółce skarbu państwa w związku z organizacją 
wyborów kopertowych. Nie wiedziałem wtedy, czy i jakie kon-
sekwencje zostaną wobec mnie wyciągnięte, ale uważałem to 
za swój obowiązek. 

PRZEMYSŁAW KORCZ
KWW Projekt Ustroń
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Co jakiś czas organizujecie tego typu wydarzenia, ale co jest 
podstawową działalności Stowarzyszenia i jakie macie cele?
Bardzo nas cieszy takie zainteresowanie tematami związanymi  
z profilaktyką. Od 24 lat nasze Stowarzyszenie prowadzi Ośrodek 
Pracy z Dziećmi i Młodzieżą, czyli placówkę wsparcia dziennego 
w formie specjalistycznej. Prowadzenie placówki jest zada-
niem zleconym przez Miasto Ustroń naszemu Stowarzyszeniu 
w ramach corocznego konkursu ofert. Nasze Stowarzyszenie 
świadczy swoim podopiecznym usługi w zakresie pomocy socjo-
terapeutycznej, wsparcia w nauce szkolnej, dożywianiu w formie 
obiadów oraz organizacji zajęć profilaktycznych i rozwijających 
zainteresowania – sportowe, kreatywne, kulinarne, ekologiczne, 
teatralne. Organizujemy wycieczki, półkolonie oraz kolonie letnie 
i zimowe, wystawiamy przedstawienia teatralne i jasełka dla 
mieszkańców. W ramach oferty w ośrodku wszyscy mieszkańcy 
mogą skorzystać z pomocy psychologa dziecięcego, psychologa 
dla dorosłych oraz bezpłatnych porad prawnych czy konsultacji 
wychowawczych. W wielkim uproszczeniu, chcieliśmy stworzyć 
miejsce przyjazne dla dzieci i młodzieży, gdzie mogą uzyskać 
pomoc nie tylko w trudnych sytuacjach, ale też gdzie czują się 
bezpiecznie, mogą porozmawiać o swoich problemach i gdzie 
mogą rozwijać swoje pasje oraz zainteresowania oraz zjeść 
wartościowy posiłek. 
Co jest najważniejsze w waszej pracy?
Najważniejszy jest dla nas kontakt z drugim człowiekiem, 
gdzie jest przestrzeń na szczerość, autentyczność, otwartość, 
życzliwość, wsparcie czy czasem po prostu obecność. Gdzie 
„słucham Cię uważnie” jest kluczem, żeby zrozumieć i pomóc. 
Dlatego nasi pracownicy nieustannie podnoszą swoje kompeten-
cje i kwalifikacje, biorąc udział w szkoleniach, konferencjach, 
warsztatach i superwizjach. W chwili obecnej zatrudniamy 
terapeutów, pedagogów, psychologów, instruktorów i prawni-
ka. Wszyscy z ogromnym sercem i pasją podchodzą do pracy  
z ludźmi. Nieustannie stawiamy na rozwój i nowe inicjatywy 
dla naszych podopiecznych i mieszkańców miasta, pisząc i re-

alizując liczne projekty grantowe, co robimy skutecznie, bo do 
tej pory z powodzeniem udało się pozyskać ponad 70 grantów  
z różnych źródeł. Pozwoliło nam to na zapewnienie atrakcyjnych 
działań na rzecz lokalnej społeczności. Od lat naszym partnerem 
projektowym jest Polska Akcja Humanitarna, która zaufała nam 
na tyle, że w chwili obecnej sieciujemy pomoc w dożywianiu  
w ustrońskich szkołach. Wszyscy mówią, że mało chwalimy się 
tymi działaniami i projektami, ale wychodzimy z założenia, że 
pomaganie nie potrzebuje widowni, tylko odbiorców. Liczy się 
człowiek i jego potrzeby, a każdy ma inne, najważniejsze jest 
indywidualne podejście bez szufladkowania i oceniania. Przez te 
24 lata z pomocy ośrodka skorzystało ponad 3000 osób, oprócz 
dzieci i młodzieży także osoby dorosłe. Sens naszej pracy nadają 
właśnie młodzi ludzie ze swoimi troskami, problemami, smut-
kami, ale i radościami i sukcesami. Dzięki uśmiechom naszych 
podopiecznych zyskujemy motywację do działania.
Z jakimi problemami mierzycie się na co dzień?
Niewątpliwie ostatnie 4 lata, czyli czas pandemii i wojny  
w Ukrainie, odcisnęły piętno na zdrowiu psychicznym dzieci  
i dorosłych. Narodziły się nowe problemy i przeszkody do po-
konania, które wymagały szybkiej interwencji i elastyczności  
w działaniu. Zaangażowanie samorządu, organizacji pozarządo-
wych, instytucji, firm oraz osób prywatnych doprowadziły do 
skutecznych działań pomocowych w tym trudnym okresie. Na 
każdym etapie naszego życia bez względu na status społeczny, 
wykształcenie czy zasobność portfela, niektórzy z nas lub nasi 
bliscy mogą doświadczyć sytuacji wymagających wsparcia tj. 
rozwód, depresja, problemy wychowawcze, uzależnienia, śmierć 
bliskich, przemoc i wiele innych, które wymagają pomocy spe-
cjalistów. Nasze Stowarzyszenie oraz inne organizacje pozarzą-
dowe na naszym terenie wychodzą naprzeciw tym problemom. 
Staramy się sprostać oczekiwaniom, jakie stawia przed nami 
wciąż zmieniająca się rzeczywistość.
Jak dzieci do was trafiają?
Współpracujemy ze szkołami, pedagogami, psychologami, kura-
torami, dzielnicowymi, którzy kierują dzieci do naszej placówki 
oraz samymi rodzicami, którzy mogą zapisać swoje pociechy. 
Jesteśmy otwarci dla każdego dziecka bez względu na sytuacje  
i skalę problemów.
Jaka jest historia i początki waszej działalności?
Pomysłodawczyniami założenia naszego Stowarzyszenia były 
odważne i niezwykle empatyczne kobiety – pani Iwona Wer-
pachowska i pani Gabrysia Glajcar. To one, ponad 24 lata temu 
z garstką ludzi u boku, otworzyły progi „Można Inaczej” dla 
wszystkich potrzebujących wsparcia. Wcześniej nasza siedziba 
mieściła się w budynku Biblioteki Miejskiej, ale po kilkunastu 
latach przenieśliśmy się do Szkoły Podstawowej nr 1 przy 
ulicy Partyzantów, gdzie mamy zdecydowanie więcej miejsca,  
a w zawiązku z tym możemy realizować więcej inicjatyw.  
W nowej siedzibie z inicjatywy pełnomocnika ds. profilaktyki p. 
Łukasza Sitka działa Miejski Punkt Informacyjno-Konsultacyjny 
dla osób uzależnionych, gdzie nieodpłatnie przyjmują specjali-
ści terapii uzależnień. Wszystkie nasze działania są całkowicie 
bezpłatne dla mieszkańców Ustronia i okolic.
Jak działa Ośrodek? 
Dzieci przychodzą do nas po szkole, a w czasie świąt, ferii i wa-
kacji pełnimy dyżury. Organizujemy półkolonie, kolonie i zimo-
wiska. W tym roku organizujemy kolonię socjoterapeutyczną do 
Jury Krakowsko-Częstochowskiej. Wychowawcy grup pracują 
od rana przygotowując zajęcia dla dzieci, prowadzą konsultacje 
z rodzicami podopiecznych, wypełniają dokumentację, tworzą 
programy profilaktyczne w oparciu o diagnozę potrzeb oraz 
gotują smaczne posiłki dla dzieci. Kiedy są już dzieciaki, dzieje 
się wiele dobrego. Są zajęcia sportowe – szczególnie chłopcy 
lubią zajęcia z koszykówki z panem Arkiem, kreatywne z panią 
Michalinką, gdzie powstają lampy ze starych butelek. Na war-
sztatach stolarskich pod okiem pani Marzenki powstają ‘wypa-
sione’ hotele dla zapylaczy Czytanie z panią Krysią – Kubusia 
Puchatka to również piękna przygoda, która przenosi w świat 
wyobraźni. Kiedy urodziny czy bal karnawałowy prowadzi 
pani Edyta, nikt nie podpiera ściany. Najlepsze obiady gotuje 
pani Ewelinka. Nasi podopieczni z niecierpliwością czekają na 
warsztaty muzyczno-teatralne (legendy o Utopcu) z panią Asią, 
chętnie śpiewają piosenki, do których na gitarze przygrywa pan 
Tomek. Wspierają nas też wolontariusze. Dzieci mówią czasem, 

MIEJSCE
PRZYJAZNE WSZYSTKIM

(cd. ze str. 1)

Monika Zawada.                                                         Fot. M. Niemiec
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że to miejsce, nasze Stowarzyszenie, jest dla nich trochę jak drugi 
dom, to najmilsze słowa, jakie można usłyszeć.
Moniko, pracujesz w Stowarzyszeniu już ponad 20 lat. Jak 
się zmieniły się dzieci na przestrzeni tego okresu?
Odnoszę wrażenie, że dzieci są bardziej wycofane i mają trud-
ności w kontaktach społecznych. Kiedyś chętniej brały udział  
w różnych akcjach, więcej rzeczy je cieszyło, miały znacznie 
większą motywację do nauki i działania. W swojej pracy coraz 
częściej spotykam się z dziećmi z obniżonym nastrojem, niską 
motywacją, uzależnionymi, nie tylko od substancji psychoaktyw-
nych, ale często behawioralnie, czyli od czynności – nadużywa-
nia Internetu, jedzenia, zakupoholizmu. Dlatego tak ważna jest 
również praca z rodzicami i psychoedukacja w zakresie zagrożeń. 
Duży nacisk staram się kłaść na współpracę z rodzinami naszych 
dzieci, szkolenia kadry, psychoedukację dzieci i rodziców, jak 
również organizację szkoleń i konferencji dla specjalistów. Cy-
klicznie organizujemy Warsztaty Kompetencji Wychowawczych.
Badania mówią jasno, że czynnikiem najbardziej chroniącym 
przed wszelkimi uzależnieniami są dobre relacje w rodzinie, kiedy 
dziecko ma kogoś dorosłego, z kim może porozmawiać, o tym, co 
go boli, o trudnościach w relacjach z rówieśnikami, o emocjach, 
o tym, czego doświadcza w szkole. Jako rodzice zatrzymajmy 

się i spróbujmy odkryć, co kryje się za odpowiedzią „fajnie’, 
gdy pytamy, jak było w szkole albo za tym, kiedy dziecko boli 
brzuch i nie chce iść do szkoły. W tych wypowiedziach często 
może kryć się drugie dno. Jeśli sami nie wiemy co zrobić, nie 
bójmy się szukać wsparcia i pomocy u specjalistów.
Jakie są bieżące działania Waszego Stowarzyszenia?
- nabór do grupy średniej klasy IV-VIII, warsztaty kreatyw-
ne dla chętnych dzieci i młodzieży, warsztaty teatralne z 
wykorzystaniem gwary i legendy – przygotowujemy przed-
stawienia dla ustrońskich szkół „O roztomiłym Utopcu”,  
warsztaty ekologiczne dla wszystkich chętnych – dorosłych  
i dzieci, korepetycje z matematyki, fizyki, angielskiego, geografii  
i przyrody, pomoc psychologa dziecięcego, psycholog dla doro-
słych, nabór do grupy Trening Kompetencji Społecznych, nabór 
na kolonię letnią, porady prawne, plan rozwoju klubików we 
wszystkich ustrońskich szkołach, reaktywacja organizowanej 
przez nas imprezy „Siła serca” promującej wolontariat, która od-
bywała się cyklicznie przez 10 lat i została przerwana pandemią.
 
Zapraszamy do kontaktu telefon 500 231 259 lub mailowo os-
rodekmoznainaczej2@gmail.com
Dziękuję za rozmowę.                  Rozmawiała: Monika Niemiec

                      

WYBORY POŚREDNIE
Od 1990 roku burmistrza wybierało 24 

radnych, zasiadających w radzie miasta. 
Poprzez wybór radnych mieszkańcy mieli 
pośredni wpływ na wybór burmistrza, 
wpływ bezpośredni zyskali w 2002 roku. 
Do tego czasu Ustroń miał czterech bur-
mistrzów: Andrzeja Georga, Kazimierza 
Hanusa, Jana Szwarca i Ireneusza Szarca. 

WYBORY BEZPOŚREDNIE
W 2002 roku Rada Miasta zmniejszyła 

się do 15 radnych i po raz pierwszy miesz-
kańcy wybierali burmistrza w wyborach 
bezpośrednich. Bezapelacyjnie wygrał 
Ireneusz Szarzec, zdobywając 3.541 
głosów (66,13%). Pozostali kandydaci 
otrzymali: Jan Gogółka – 777 głosów 
(14,51%), Andrzej Georg – 523 głosy 
(9,77%), Zdzisława Franek -Jawor – 514 
głosów (9,60%). Frekwencja 43,20%.

W 2006 roku po raz drugi w pierwszej 
turze burmistrzem został Ireneusz Sza-
rzec – 3.828 głosów (72,13%), drugi był 
Stefan Bałdys – 1.205 głosów (22,71%), 
trzeci Jerzy Blacha – 274 głosy (5,16%). 
Frekwencja 43,08%.

W 2010 roku jedynym kandydatem 
był dotychczasowy burmistrz Ireneusz 
Szarzec. Poparło go 4.474 ustroniaków 
(85,77%). Frekwencja 41,20%.

Także w 2014 roku poznaliśmy burmi-
strza w pierwszej turze, a został nim ko-
lejny raz Ireneusz Szarzec, który otrzymał 
3.068 głosów (51,51%). Drugi był Artur 
Kluz – 1.566 głosów (26,29%), trzeci Jan 
Szwarc – 668 głosów (11,22%), a czwarta 
Izabela Tatar – 654 głosy (10,98%). Fre-
kwencja 46,83%.

PIERWSZA DRUGA TURA
Pierwszy raz drugą turę wyborów 

na burmistrza mieliśmy w 2018 roku. 
W pierwszej turze wyniki przedsta-

wiały się następująco: Przemysław 
Korcz – 3.220 głosów (46,81%), Artur 
Kluz – 2.135 głosów (31,04%), Adriana 
Kwapisz-Pietrzyk – 1.524 głosy (22,15%). 
W drugiej turze wygrał Przemysław Korcz, 
otrzymując 3.427 głosów (60,19%). Artur 
Kluz otrzymał 2.264 głosy (39,81%). 
Frekwencja w pierwszej turze 54,43%, 
a w drugiej 44,70%. 

GŁOSOWANIE 21 KWIETNIA
Te same lokale wyborcze, co podczas 

pierwszej tury otwarte będą od godz. 7 do 
godz. 21. Trzeba przyjść z dokumentem ze 
zdjęciem. Wyborcy otrzymają tylko jedną 
kartę do głosowania, na której znajdą się 
dwa nazwiska kandydatów w kolejności 
alfabetycznej. Obok nich będą puste krat-
ki, w których trzeba postawić znak „x” 
lub tzw. krzyżyk. Głos będzie nieważny, 
gdy znak postawiony zostanie w dwóch 
kratkach lub nie będzie go w żadnej.

Frekwencja w pierwszej turze wyniosła 
51,18%. Jak będzie w drugiej? 

SCENARIUSZE NA RADĘ MIASTA
W wyborach radnych nie ma pierwszej 

czy drugiej tury. 7 kwietnia wybraliśmy 
skład Rady Miasta Ustroń kadencji 2024-

2029. Może się on jednak zmienić już 
niedługo, bo jeden z radnych kandyduje 
na burmistrza. 

Przypomnijmy, że w Radzie większość 
będzie miał KWW Pawła Sztefka Ustroń 
- Nasz Dom Nasze Miasto, czyli radni: 
Damian Ryszawy (Polana), Beata Niewia-
domska (Poniwiec), Paweł Sztefek (Man-
hatan), Adriana Kwapisz-Pietrzyk (Ustroń 
Górny), Krzysztof Pokorny (Ustroń Dol-
ny I), Wiktoria Herczyk (Hermanice II), 
Szymon Górniok (Nierodzim II), Artur 
Steczkiewicz (Zawodzie). W mniejszości 
będzie koalicja KWW Rozwijajmy Ustroń 
i radni: Paweł Waszek (Ustroń Centrum), 
Michał Kubok (Hermanice I), Sławomir 
Haratyk (Hermanice III), Małgorzata Ma-
dzia (Lipowiec II), Artur Kluz (Nierodzim 
I) z KWW Projekt Ustroń z radnymi: 
Kariną Wowry (Ustroń Dolny II) i Bożeną 
Piwowar (Lipowiec I). 

Gdyby burmistrzem został Paweł Szte-
fek, który jest już radnym z os. Manhatan, 
to trzeba by rozpisać nowe wybory. Osied-
le nawet przez kilka miesięcy mogłoby 
zostać bez radnego, natomiast w Radzie 
Miasta byłby remis.     Monika Niemiec

Największy baner wyborczy w mieście.                                                       Fot. M. Niemiec

(cd. ze str. 1)

DRUGI RAZ 
DRUGA
TURA
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Alicia Misrahi – „Edgar Allan Poe”

Edgar Allan Poe to jedna z najbardziej 
fascynujących postaci literatury. Żył 
zaledwie czterdzieści lat, ale za to 
bardzo intensywnie. Chciał być pi-
sarzem i udało mu się to osiągnąć. 
Mimo że jego opowiadania spotkały 
się z przychylnym przyjęciem czytel-
ników, za życia nigdy nie zrealizował 
marzenia o tym, by zdobyć uznanie 
jako literat. Wiązał koniec z końcem 
dzięki dziennikarstwu. Poe to nie 
tylko mistrz opowiadań grozy, to on 
stworzył gatunek opowieści detekty-
wistycznej z jej błyskotliwym boha-
terem Augustynem Dupinem.

Bartłomiej Bart Dyrcz
„Elektryczny baca. Andrzej Dziubek”

Autoryzowana biografia górala, 
który został rockowym wywro-
towcem. W latach 70. ubiegłego 
wieku Andrzej Dziubek, buntując 
się przeciwko socjalistycznej 
rzeczywistości, ucieka do Nor-
wegii. Tam studiuje oraz zakłada   
z lokalnymi muzykami zespół 
De Press łączący punk rocka  
z tradycyjną muzyką góralską 
spod Tatr. Po latach, debiutancka 
płyta „Block to block” uzyska-
ła tytuł najlepszego rockowego 
albumu wydanego w Norwegii.

Wypożyczalnia dla Dorosłych: Poniedziałek 8.00-15.00, Wtorek 8.00-15.00, Środa 8.00-18.00, Piątek 8.00-18.00, Sobota 8.00-12.00 / Oddział dla Dzieci: 
Poniedziałek 8.00-15.00, Wtorek 8.00-15.00, Środa 11.00-18.00, Piątek 8.00-18.00, Sobota 8.00-12.00 / 

Otwarta dla użytkowników jest też Czytelnia (w ograniczonym zakresie) w godzinach pracy Oddziału dla Dzieci.

 BIBLIOTEKA   POLECA 

Po naszymu...
Witejcie moji mili

Kaj jyny wyńdym miyndzy ludzi, to fórt mie pytajóm czymuż 
też już nie piszym do gazety? A jo prawiym, dyć zrobiłach se 
wolne, bo przeca jacysi młodzi już też chycili za pióro, potym były 
świynta, to dycki popisujóm sie wierszoklety, a że wiosna latoś 
prziszła ku nóm już w lutym, tóż chyciłach sie roboty w zogródce, 
a gor w marcu – siołach groch, sadziłach dymke, kiery mo  aspóń 
mały sztrafek pola, co by go aji kabotym przykrył, tyn wiy, że na 
grzóndkach na wiosne je fórt robota. Ani żech sie nie nazdała,  
a tu nastoł kwieciyń. To je doista szumny czas, dyć cało prziroda 
sie budzi do życio, słóneczko świyci, ptoszki śpiywajóm – je tak 
szumnie jako isto bydzie w raju. 

Ale ponikiedy nachodzóm mie smutne myśli, a gor jak nawie-
dzym kogosi ło moc starszego łody mie. Byłach łoto nawiedzić 
takóm stareczke co już do setki dobijo – isto ji chybio dwa czy 

NASZ CHLEB POWSZEDNI
Trudno wyobrazić sobie codzienne życie bez pieczywa – chle-
ba i najróżniejszych wypieków. Tradycyjny chleb powstaje 
na zakwasie z mąki i wody, ale przygotowanie ciasta i jego 
wypiek jest prawdziwą sztuką. Spożywamy sporo produktów 
zbożowych, a różnorodność pieczywa na sklepowych półkach 
powoduje nieraz dylematy, co wybrać i czy ten chleb, który 
można kupić w marketach, jest takim jakiego oczekujemy?

 
Wielu z nas ma wspomnienia z dzieciństwa, kiedy to nasze 

babki wypiekały chleb w domowych piecach, lecz z początkiem 
lat 90. nasze pieczywo zaczęło tracić swą jakość, a chemiczne 
mieszanki i ulepszacze wyparły tradycyjne receptury chleba. 

Jak podaje Seniorportal.pl zapach bochenków chleba, wykła-
danych z pieców sklepowych powodują specjalne aromaty, które 
mają nas zachęcić do jego kupna i szybkiej konsumpcji. Tylko  
w pierwszych godzinach po wypieku, spulchniacze i konser-
wanty są w stanie „udawać” naturalne składniki. Węglan wapnia 
na przykład podczas pieczenia zamienia się w dwutlenek węgla  
i wywołuje efekt przestrzeni i miękkości. Środki zapobiegające 
pleśnieniu głęboko zamrożonej masy chlebowej dostarczanej do 
sklepów, zapewniają możliwość wypieku w każdej porze, inny 
zaś środek chemiczny umożliwia szybki wypiek w sklepowej 
piekarni. Smak tych i innych chemikaliów jest maskowany aro-

matami chleba, więc w marketowych automatach do pieczenia 
uzyskuje się tanie i podobne do świeżego chemiczne pieczywo.

Jeśli już mamy możliwość zakupu chleba z tradycyjnej pie-
karni, to jaki wybrać: biały czy razowy? Ciemny chleb razowy 
utożsamiany był niegdyś z biedą, a dziś okazuje się, że jest on 
zdrowszy niż  biały będący kiedyś symbolem dobrobytu. Warto 
sobie przypomnieć, że ziarno pszenicy składa się z bielma, 
kiełka (zarodka) i warstwy zewnętrznej, tzw. łuski (otręby). 
Bielmo stanowi około 4/5 całego ziarna, zawiera skrobię i białko 
(tzw. gluten). Właśnie ta część służy do produkcji białej mąki. 
Zarodek jest bogatym źródłem witamin z grupy B, witaminy 
E, minerałów i błonnika. Otręby składają się przede wszystkim 
z błonnika, zawierają duże ilości witamin i trochę białka. Te 
najbardziej wartościowe części ziarna przeznaczone są na paszę 
dla zwierząt. W ten sposób traci się znaczną część składników 
bardzo ważnych dla naszego zdrowia. Mimo to firmy spożywcze 
skupiają się przede wszystkim na produkcji i sprzedaży żywności 
rafinowanej – np. białej mąki, białego cukru, idealnie czystego 
oleju. Dlaczego? Jest to dla nich opłacalne: produkty naturalne 
dosyć szybko się psują, natomiast bardzo mocno oczyszczone 
są niezdrowe, ale mogą miesiącami, a nieraz nawet latami, leżeć 
na półkach magazynów i sklepów. 

Najlepiej nie patrząc na modę oraz interesy rynku spożywczego 
używać w naszej kuchni całe ziarna zbóż, kasze, razowe mąki  
i chleby, zwłaszcza jeśli nie ma się w tym względzie ograniczeń 
zdrowotnych.                                                   Lidia Szkaradnik 

trzi roki. Miyszko z delszóm rodzinóm, bo dziecek ni miała. Jak 
jeszcze kole siebie porobiła, to było dobrze. Ale już pore roków 
tymu zrobiły sie ji nogi taki szmatławe, chocioż jeszcze niedowno 
se aji śniodani i wieczerze przirychtowała, a łobiod ji warzili. 
Miała i mo fórt wikt i opierunek, ale serca do ni jim chybio  
i ciyrpliwości. Całymi dniami siedzi w izbie, mało kiery do ni 
przerzóndzi, choć miyszkajóm za dwiyrzami, ale kożdy mo swoji 
piloby. Taki je żywobyci staruszków w niejednej chałupie. Ta moja 
starszo kamratka, bo hańdowni chodziły my razym do kościoła  
i na szpacyry, je w coroz gorszym stanie. Siedzi i żyje ze swojimi 
myślami. Spakowała swoji szróty w taki pinkliczki i roz po drugi 
prawi, że pujdzie ku chałupie. Dómownicy sie śni śmiejóm i pra-
wióm, że sie ji w głowie już miyszo, przeca je w chałupie, kieróm 
już dómownikóm przepisała, ale jo jóm rozumiym. Taki je życi 
starych ludzi, kierych ponikiedy ani dziecka nie szanujóm, a gor 
delszo rodzina. A czas tak hónym żynie, że tacy w sile wieku ani sie 
nie nazdajóm, a też bydóm starzi, słabi i zdani na łaske i niełaske. 

                                                            Staro ustrónioczka
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DOCHODOWA 
CZANTORIA

Oświadczenie Zarządu Kolei Liniowej Czantoria Sp. z o.o. 
w związku z nieprawdziwymi opiniami pojawiającymi się  
w przestrzeni publicznej, a dotyczącymi Kolei Linowej 
Czantoria sp. z o.o.

W nawiązaniu do pojawiających się w ostatnim czasie  
w przestrzeni publicznej nieprawdziwych informacji szkalujących 
i podważających dobre imię Spółki – „Kolej Linowej Czantoria 
Sp. z o.o.” w szczególności dotyczących rzekomej słabej kondycji 
finansowej, która zdaniem niektórych radnych jest wynikiem 
niewłaściwego zarządzania m.in. w zakresie bieżącej działalności, 
jak również w zakresie działalności inwestycyjnej, w tym rów-
nież projektu pn. „Słoneczne Tarasy na Czantorii w Ustroniu”,  
a w ślad za tym idącą koniecznością ciągłego dofinansowania jej 
działalności przez Miasto Ustroń, przedstawiamy poniżej istotne 
fakty, z którymi społeczność ustrońska powinna się zapoznać. 
Prezentują one prawdziwy obraz wartości jaką stanowi Spółka dla 
mieszkańców Miasta oraz marki – znaku rozpoznawczego Miasta 
Ustroń, którą Kolej Linowa Czantoria osiągnęła na przestrzeni lat, 
również dzięki pracy wielu pokoleń Ustroniaków zatrudnionych 
w Spółce i z nią współpracujących.

Sytuacja dochodowa Spółki jest stabilna, od 2015 roku osią-
gamy średni roczny zysk brutto (wyjątek 2020 r. pandemia 
Covid-19) w kwocie powyżej 1,3 mln złotych; roczny zysk 
netto wynosi ok. 1,1 mln zł. Stanowi to o potencjale firmy, która 
pomimo sezonowości prowadzonej działalności osiąga zyski,  
a co za tym idzie, na bieżąco reguluje zobowiązania publiczno- 
prawne z tytułu podatków i składek ZUS, wobec kontrahentów 
i pracowników. W ciągu ostatnich pięciu lat Spółka zrealizowała 
zadania inwestycyjne za łączną kwotę ponad 10 mln złotych,  
w 2019 roku zakończyła spłatę leasingu finansowego na wy-
przęganą kolej linową Doppelmayr w wysokości 18 mln zł. Na 
bieżąco realizowane są przeglądy i odbiory techniczne, remonty, 
prace konserwacyjne i odtworzeniowe. Spółka zasiliła budżet 
Miasta, między innymi podatkiem od nieruchomości w kwocie 
4,4 mln zł w latach 2018-2023. 

Chcemy stanowczo podkreślić, iż Spółka samodzielnie pono-
si odpowiedzialność za swoje zobowiązania i nie jest zasilana 
środkami publicznymi przez właściciela, czyli Miasto Ustroń. 

Należy dodać, że atrakcyjność finansowa Spółki i jej otocze-
nia wzrośnie jeszcze i to w sposób znaczący, po sfinalizowa-
niu kluczowej inwestycji pn. „Słoneczne Tarasy na Czantorii  
w Ustroniu”. Aktualnie oczekujemy na Decyzję pozwolenia 
na budowę. Powstaną wówczas nowe możliwości i środki na 

finansowanie kolejnych inwestycji zapisanych w Wieloletnim 
Planie Inwestycyjnym. Należy podkreślić, iż wykonanie projektu 
tego przedsięwzięcia było procesem trudnym i czasochłonnym, 
wymagało przeprowadzenia wielu niestandardowych uzgodnień, 
analiz, jak chociażby screening przyrodniczy, które nie są wy-
magane w typowych inwestycjach. Spółka poniosła już znaczące 
koszty wykonania projektu, w tym koniecznych opinii, uzgodnień  
i projektów branżowych. Realizacja przedsięwzięcia wywoła  
w lokalnym otoczeniu szereg pozytywnych procesów społecz-
nych i ekonomicznych. Zaliczyć do nich przede wszystkim 
należy: 

– wzrost dochodów budżetu lokalnego (dywidenda dla Miasta 
Ustroń, podatek od nieruchomości, podatek dochodowy od osób 
fizycznych i prawnych), 

– zwiększona frekwencja turystów, pojawienie się nowych 
możliwości zatrudnienia na lokalnym rynku pracy i alternatyw-
nych źródeł zarobkowania. 

Z powyższych względów niezrozumiałe są prezentowane  
w mediach społecznościowych poglądy, iż należałoby dokonać 
sprzedaży Spółki (przynoszącej dochody) w celu zrealizowania 
z uzyskanych środków basenu, którego prowadzenie będzie 
działalnością niedochodową, wymagającą dofinansowywania 
ze strony Miasta (co można zobaczyć na przykładzie basenu 
letniego w sąsiedniej Wiśle, którego działalność w 2021 r. 
przyniosła stratę w wysokości 1.178.171,64 zł, a w 2022 r.  
w wysokości 2.188.396,15 zł). Działanie takie byłoby pozba-
wione racjonalności i logiki z ekonomicznego punktu widzenia. 
Wysiłek jaki Spółka podjęła do tej pory w celu wykonania pro-
jektu nie przyniósłby zysku Spółce i Miastu, ale prywatnemu 
inwestorowi.

Nie bez znaczenia jest również działalność prospołeczna 
Spółki. Spółka wspiera organizację wydarzeń sportowych, edu-
kacyjnych i kulturalnych, które niejednokrotnie wpisywały się 
już na mapę Ustronia, Śląska Cieszyńskiego, a także całego wo-
jewództwa. Spółka przywiązuje duże znaczenie do partnerskiej 
współpracy z Wydziałem Promocji, Kultury, Sportu i Turystyki 
Urzędu Miasta Ustroń. 

Działania Spółki dotyczą również wspierania przedsięwzięć 
charytatywnych dla rozwoju lokalnej społeczności m.in. przed-
szkoli, szkół i stowarzyszeń.

 Mieszkańcy Ustronia mają dostęp do ulgowych przejazdów, 
karnetów, a także możliwości wynikających z karty mieszkańca 
Miasta Ustroń. 

Dlatego też nie są prawdziwe poglądy o tym, iż z oferty Spółki 
nie korzystają mieszkańcy naszego Miasta.

Pogłoski o rzekomej sprzedaży „Kolei Linowej Czantoria Sp. 
z o.o.” i projektu „Słoneczne Tarasy na Czantorii w Ustroniu”, 
powinny zaniepokoić mieszkańców Miasta z uwagi na to, że 
konsekwencją tego może być utrata kontroli nad miejscem, jakim 
jest góra Czantoria i jej okolice, a tym samym brak wpływu na 
działalność prowadzoną przez nowego właściciela. 

                             Zarząd Kolei Linowej Czantoria sp. z o.o.

W czwartek 11 kwietnia patrol Straży Miejskiej w skła-
dzie komendant Wiktoria Głowińska oraz inspektor Janusz 
Podżorski podczas swoich codziennych zadań porządkowych 
na terenie miasta znaleźli w szopie dwa małe szczeniaki. 
Funkcjonariusze straży miejskiej chcąc przeprowadzić kon-
trolę wywozu nieczystości ciekłych z terenu posesji z jednym  
z domów położonych na Jaszowcu napotkali małą suczkę, która 
doprowadziła do swoich dzikich szczeniąt.  

Psy przebywały w otwartej stodole, w której znajdowała 
się duża ilość śmieci, ostrych narzędzi, panował brud oraz 
silny smród. Szczeniaki były mocno wystraszone. Na widok 
człowieka reagowały ogromnym stresem i lękiem. Na miejscu 
uzyskano informację, że psy to spadek po zmarłym właścicielu. 
Szczęśliwie mama piesków szybko została przygarnięta przez 
niedalekie sąsiedztwo natomiast dwa szczeniaki oswajają się  
w domu tymczasowym Stowarzyszenia AS u pani Alicji Cieślar. 
Będą czekały na przemyślaną adopcję. 

INTERWENCJA
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MRÓWCZA PRACA KOSTY
13 kwietnia 2024 roku, kiedy to przy ul. 
Sportowej w Ustroniu uroczyście otwarto 
duży sklep Mrówka-Kosta. Inwestycja 
została zrealizowana przez firmę Kosta i 
dzięki tej inwestycji jej dotychczasowy 
punkt handlowy o powierzchni 700 m2, 
został rozbudowany o 1000 m2 i przekształ-
cony w market PSB Mrówka. Nowy sklep 
ma 1700 m2 powierzchni handlowej i 200 
m2 ogrodu zewnętrznego.

Na otwarcie przybyło wielu znakomitych 
gości, mieszkańcy miasta i powiatu, zajrzeli 
też turyści ze Śląska, którzy stwierdzili, że 
od teraz będą łączyć leżakowanie nad Wisłą 
z zakupami. W dniu otwarcia przygotowa-
no dla klientów liczne atrakcje. Był konkurs  
z cennymi nagrodami „co godzinę”, kon-

kurs dekorowania stolika, konkurs wkrę-
cania śrubek na czas, lepienie kuli z gliny 
z nasionami roślin miododajnych. Voucher 
na podróże otrzymał klient, który zrobił 
tego dnia najdroższe zakupy. Atrakcją był 
zaparkowany przed obiektem Subaru Im-
preza STI – samochód rajdowy Kajetana 
Kajetanowicza, którym zdobył trzy tytuły 
Rajdowego Mistrza Polski.

Przecięcia wstęgi dokonali: współza-
łożyciele firmy Kosta Konrad Owczarek 
i Krzysztof Stankiewicz, dyrektor Grupy 
PSB Sławomir Ziółek, burmistrz Ustronia 
Przemysław Korcz oraz prezes firmy Ag-
nieszka Owczarek, która serdecznie przy-
witała wszystkich pracowników i klientów 
i podkreśliła, że Kosta jest firmą rodzinną, 

która przez lata dostosowywała się do 
zmieniającej się rzeczywistości i potrzeb 
swoich klientów. Teraz dzięki Mrówce  
z Kostą będzie można przeprowadzić nie 
tylko remont, ale wszystko dla swojego 
domu czy mieszkania. Wszystko prosto, 
wszystko blisko, wszystko szybko. Liczę 
na to, że będziecie nas odwiedzać często 
i sklep Kosta Mrówka stanie się waszym 
ulubionym miejscem zakupów. Prezes 
Owczarek podziękowała wszystkim pra-
cownikom za mrówczą pracę w ostatnich 
tygodniach, dzięki której nowy market 
został otwarty. 

Głos zabrał również dyrektor Grupy 
PSB, który powiedział, że zazdrości klien-
tom nowego sklepu, bo dostali miejsce,  
w którym znajdą towary, inspirację, po-
rady. Sławomir Ziółek zdradził, że wie  
z doświadczenia, iż na zakupy będą z przy-
jemnością przyjeżdżać całe rodziny, bo jest 
to miejsce wielopokoleniowe.

Burmistrz Korcz wspominał, że jak 
remontował swoje mieszkanie na ul. 3 
Maja nad apteką, to 2/3 faktur pochodziło 
z Kosty. Gdy budował dom, też większość 
faktur z wykończeniówki miała logo Ko-
sty. Podkreślił, że cieszy się z rozwoju 
rodzimej firmy, która daje zatrudnienie  
i płaci w Ustroniu podatki. Zaznaczył, że 
mimo trudności Konrad Owczarek i jego 
następczyni dopięli swego i sklep w nowej 
formule będzie służył mieszkańcom przez 
kolejne lata. Kosta to jeden z dowodów 
na przedsiębiorczość ustroniaków, którą 
trzeba wspierać. 

Pierwszy dzień działalności Mrówki 
miał charakter rodzinnego pikniku i właś-
nie o te rodzinność zapytaliśmy Agnieszkę 
Owczarek: 

– To zwieńczenie długiego procesu  
i mówię tu zarówno o otwarciu sklepu, jak 
i przejęciu przeze mnie schedy po ojcu. 
Dzisiejszy dzień to taka wisienka na torcie. 
Kiedyś ktoś mnie zapytał, po co to robisz. 
To dobre pytanie. Mam poczucie, że coś 
kreuję, że robię coś dla ludzi, że razem  
z naszymi klientami tworzę ich domy. 

Na pytanie, czy trudno jest obronić ro-
dzinną firmę i połączyć ją z siecią bez straty 
marki własnej, pani prezes odpowiedziała: 

– Wszystko jest możliwe, jak się bardzo 
chce, a nam na tym zależało, bo tworzy-
liśmy markę Kosty przez 34 lata. Wie-
dzieliśmy jednak, że rynek się zmienia  
i my też musieliśmy się zmienić. Sami nie 
dalibyśmy sobie rady, dlatego korzystamy 
z doświadczeń i rozwiązań sieci mocniej-
szych od nas. 

Konrad Owczarek nie krył wzruszenia:
– Jestem dumny z firmy, z córki, z pra-

cowników, moim zdaniem rozbudowa 
wyszła bardzo dobrze – podkreślał zało-
życiel firmy. – Ciekaw jestem, jak się ten 
nowy asortyment przyjmie. Blisko wejścia 
jest cały dział AGD, czyli garnki, patelnie  
i takie towary, których Kosta do tej pory nie 
miała. O resztę jestem spokojny, bo nasza 
firma zawsze znana była z dobrej jakości 
asortymentu budowlanego i do wykończe-
nia. Cieszę się, że doszło do fuzji znanej 
sieci z lokalną marką. Może jest to jedyny 
sposób, żeby mniejsze sklepy przetrwały. 
Nam się udało, zyskaliśmy partnera, ale 
dalej jest to Kosta.            Monika Niemiec

Sklep odwiedził również skoczek narciar-
ski, mieszkaniec Ustronia Piotr Żyła klient 
miejscowej Mrówki.  Fot. K. Fojcik-Pustelnik

Uroczyste otwarcie marketu Kosta – Mrówka.                                   Fot. K. Fojcik-Pustelnik

Działu AGD w Koście jeszcze nie było. Spraw-
dza go Jadwiga Owczarek i Karolina Fojcik-
-Pustelnik.                           Fot. M. Niemiec

(cd. ze str. 1)
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 Lodowisko działało od końca grudnia, 
a pieniądze w kwocie ponad 700 tys. zł na 
jego kupno miasto pozyskało z funduszy 
zewnętrznych niemal rzutem na taśmę. 
Na próbę usytuowano obiekt na boisku 
za biblioteką, prawdopodobnie znajdzie 
się dla niego inne miejsce, ale już tej zimy 
jak magnes przyciągało mieszkańców 
Ustronia. Wielu z nich łyżwy założyło 
pierwszy raz w życiu. O funkcjonowaniu 
lodowiska opowiedział nam piłkarz Adrian 
Sikora, który jest zarządcą stadionu, a na 
zimę został szefem lodowiska.

– Na początku byłem sceptyczny do tego 
pomysłu. Uważałem, że to się nie sprze-
da. Okazało się jednak, że to był strzał  
w dziesiątkę. Widziałem dużo zadowole-
nia na twarzach u osób, które przychodziły 
z rodzinami i znajomymi by wspólnie 

PIERWSZE ŚLIZGI ZA NAMI

spędzić czas na łyżwach – przyznaje Ad-
rian Sikora.

Pomimo niedogodności, a taką nie-
wątpliwie był brak wypożyczalni, na lo-
dowisko tłumnie przychodziły osoby, 
które uprawiają specyficzny zimowy sport.  
Z dnia na dzień płyta boiska i teren wokół 
niej wyglądały coraz lepiej. Na początku 
była jedynie sztuczna tafla otoczona banda-
mi oraz głośny agregat. Z czasem pojawiły 
się maty, stojaki z zadaszeniem i banery 
miasta. Z głośników można było usłyszeć 
żywiołową muzykę. 

– Osobiście na łyżwach nigdy specjal-
nie nie jeździłem, ale przy okazji tego, 
że musiałem zajmować się lodowiskiem,  
a więc czyścić i przygotowywać taflę, to 
sam zacząłem jeździć. Teraz wiem, że  
w przyszłym roku na pewno też skorzystam 

Sezon na łyżwy skończył się, bo nastała wyjątkowo wczesna wiosna. Posprzątano 
lodowisko i można już korzystać z boiska do koszykówki za budynkiem biblioteki 
miejskiej przy ryku.

z takiej okazji – śmieje się pracownik  
i trener Klubu Sportowego Kuźni Ustroń.

Nie było warunków do stworzenia pro-
fesjonalnej wypożyczalni. Można było 
jednak pożyczyć sprzęt, ale w określonych 
przypadkach. Jeśli swój udział zgłaszała 
szkoła, to uczniowie mogli sobie pojeździć 
w czasie lekcji wychowania fizycznego, 
a łyżwy dla ustrońskiej młodzieży były 
zawsze dostępne. Oczywiście bezpłatnie. 
Przechowywane były na stadionie miej-
skim przy ul. Sportowej. 

Opiekun lodowiska nie zaklina rzeczy-
wistości:

– Spotkałem się z osobami, które pytały 
o możliwość wypożyczenia łyżew, ale nie 
było w tym cienia złośliwości ani narze-
kania. Interesowali się tym przede wszyst-
kim turyści, którzy przyjechali w góry na 
weekend czy na parę dni. Mieszkańcy znali 
zasady korzystania z lodowiska, ponieważ  
w mediach pojawiały się informacje na ten 
temat, więc oni wiedzieli, że trzeba przyjść 
z własnym sprzętem. Wypożyczalnia po-
winna funkcjonować. Po sezonie jesteśmy 
już bardziej doświadczeni i mam nadzieję, 
że w następnym okresie zimowym będzie 
to wszystko wyglądało jeszcze lepiej. 

Na tafli ćwiczyli przede wszystkim ucz-
niowie ze Szkoły Podstawowej nr 2, ale 
pojawili się także wychowankowie ustroń-
skiego technikum. Chętnie korzystano  
z lodowiska w cieplejsze i chłodniejsze dni, 
a nawet wtedy gdy padał deszcz, co chyba 
najbardziej zaskoczyło Adriana Sikorę:

– Nowa atrakcja w mieście odwiedzana 
była głównie popołudniami i wieczora-
mi. O poranku zjawiały się pojedyncze 
osoby. W weekendy większe poruszenie 
obserwowałem od godzin południowych. 
Z lodowiska korzystali przede wszystkim 
mieszkańcy Ustronia i goście z okolicz-
nych miejscowości, bo u nas działało 
najdłużej. Przykładowo przyjeżdżały do 
nas osoby z Wisły i Cieszyna, bo tam sezon 
na łyżwy skończył się wcześniej. Podczas 
tego okresu spotkałem się z wieloma po-
zytywnymi opiniami, które tylko potwier-
dzają, że lodowisko jest nam potrzebne.  

                                     Mateusz Bielesz

Na lodowisku bawili się łyżwiarze w każdym wieku, mieszkańcy i turyści.   Fot. M. Niemiec

Lodowisko służyło łyżwiarzom od końca grudnia do początków kwietnia.                                                                          Fot. M. Niemiec
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ŚCIĄGNĄ RADIO I TELEWIZJĘ
Na początku zebrania mieszkańców, zorganizowanego 10 

kwietnia przez Zarząd Osiedla Nierodzim, sekretarz Wit Ko-
buz przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu za rok 
2013. Powiedział m.in.: – Ubiegły rok możemy uznać za udany 
dla naszej dzielnicy, ponieważ zaczęła się długo oczekiwana, 
najważniejsza inwestycja, jaką jest przebudowa skrzyżowania. 
Oprócz tego wykonano oświetlenie na ul. Wierzbowej i Krótkiej. 
Wymieniono nawierzchnię ul. Łącznej i Żwirowej. Kontynuowa-
no prace związane z modernizacją Szkoły Podstawowej nr 6, 
wykonano plac zabaw z programu „Radosna Szkoła” oraz wy-
konano wiele drobniejszych, ale jakże ważnych prac: sprzątanie  
i łatanie dróg na terenie osiedla, naprawa i wymiana oświetlenia, 
postawienie po raz kolejny lustra na ul. Kreta, wycinkę drzew, 
krzewów i koszenie traw w pasie drogowym oraz pielęgnację 
terenów zielonych.

BEZ ŻADNEGO ALE
Jedyną w regionie cieszyńskim, bielskim, żywieckim Damą 

Zakonu Rycerskiego Grobu Bożego w Jerozolimie jest Anna 
Wawrzyczek, dyrektor Ośrodka „Święta Rodzina”, prowadzonego 
przez Caritas Archidiecezji Katowickiej. Mieści się on w Ustroniu 
i sąsiaduje ze Szkołą Podstawową nr 6 w Nierodzimiu. To dom dla 
dziewcząt od 12 do 21 lat, pochodzących z dysfunkcyjnych rodzin 
ze Śląska. Przywitała mnie uśmiechnięta kobieta w sportowej 
bluzie i rękawicach ogrodniczych – to właśnie pani dyrektor. 
Razem ze swoimi podopiecznymi robiła wiosenne porządki przed 
ośrodkiem. W budynku również uwijają się dziewczęta. Zawsze 
sprzątają w sobotę, ale tym razem to już przygotowania do 
świąt. W biurze pełnym książek i dokumentów, uwagę przykuwa 
zastawiony storczykami parapet okienny. Widać, że szefowa 
wkłada dużo serca w pielęgnację kwiatów. Jeszcze musi wydać 
jednej z dziewcząt gumowe rękawiczki, coś wytłumaczyć i już 
możemy rozmawiać o zgromadzeniu, którego jest członkiem. (ls) 

APTEKA czynna 24 h znajduje się w Cieszynie na ul. Bo-
breckiej 27 (obok Kauflandu) „PRIMA”, tel. 33 858-27-65.

Apteki dyżurujące w niedziele i święta: 
• Centrum ul. Daszyńskiego 8, tel. 33 854-57-76

OGŁOSZENIA DROBNE tylko 0,60 zł za słowo + VAT niedziela i święta: 9.00-18.00 

DYŻURY APTEKDYŻURY APTEK

www.ustron.pl

10 lat temu - 17.04.2014 r.

8.03-30.04 Wystawa „Do7xSztuka”, Galeria Rynek
13.04-27.05   Wystawa filatelistyczna: Jan Paweł II na znaczkach 
   pocztowych, Muzeum Ustrońskie
18.04 17.00 Budownictwo drewniane Ustronia, Muzeum Ustrońskie
18.04 17.30 Warsztaty Twórcze przy kawie: Robimy czekoladę, 
   MDK Prażakówka (50 zł/os)
18.04 18.00 Rocznica powstania Muzeum Ustrońskiego, Muzeum 
   Ustrońskie
19-21.04 Barbarian Race Ustroń 2024
20.04 8.00 Wyprzedaż garażowa, Muzeum Rdzawych Diamentów 
   ul. Kościelna 21
20.049.00 Sprzątanie Nierodzimia, Zbiórka "Olszynka"
20.04 9.00 Sprzątanie Zawodzia, Zbiórka Karczma „Pod Lipami” 
   – ul. Szpitalna
20.04 11.00 Dzień Ziemi, Muzeum Ustrońskie
20.04 16.00 Koncert Orkiestry Dętej Ochotniczej Straży Pożarnej 
   Żelisławice, Rynek
20.04 18.00 Festiwal Student Project /Malik Montana Kubańczyk/,  
   Skoczowska 134
21.04 15.00 Koncert Estrady Ludowej „Czantoria”, Kościół pw. 
   Jezusa Chrystusa Króla Wszechświata na Zawodziu
25.04 17.00 Patagonia – Wyprawa na koniec świata wykład Emilii  
   Dudek, Muzeum Ustrońskie
27.04 15.00 Finisaż wystawy "Pejzaże dla don Kichota", Muzeum  
   Zbiory Marii Skalickiej
1.05 17.00 IV liga śląska - mecz piłki nożnej Kuźnia Ustroń – 
   Tworków, stadion miejski ul. Sportowa
3-5.05  Downhill City Tour, Rynek, Zawodzie, Palenica

CO NAS CZEKACO NAS CZEKA

OGŁOSZENIA DROBNE tylko 0,60 zł za słowo + VAT

KOMANDOR – Cieszyn, 
ul.Stawowa 27 – szafy, gar-
deroby,  zabudowy wnęk  
z drzwiami przesuwanymi  
i nie tylko... Zamów bezpłatny 
pomiar. RATY 0%. 728-340-
518, (33) 854-22-57. www.
komandor.pl

Bagażówka – przeprowadzki 
+ ekipa. Usługi transportowe. 
601-478-108.

Ocieplanie, malowanie elewa-
cji budynków. 666-989-914.

Remonty, wykończenia wnętrz. 
666-989-914.

Malowanie mieszkań. 666-
989-914.

Cyklinowanie bezpyłowe – 
parkiet, odnawianie schodów. 
666-989-914.

Spawanie plastików. Ustroń,  
ul. Obrzeżna. 501-444-534.

Sadzonki jodły, kosodrzewiny, 
tuji sprzedam. 695-521-723.

Sprzedam drzewo opałowe buk, 
sezonowane ok. 18 miesięcy. 
697-264-371.

Ampleks – usługi dla seniorów, 
kompleksowe sprzątanie – 
516-768-517.

OGŁOSZENIA DROBNE

Piszą tylko o szachach czy też o wyborach?                 Fot. M. Niemiec

DARMOWE PORADY PRAWNE
Potrzebujesz porady prawnej? Zapraszamy do skorzystania  

z oferowanej przez Stowarzyszenie Pomocy Dzieciom i Rodzinie 
„Można Inaczej” i Miasto Ustroń pomocy w formie nieodpłatnych 
porad prawnych, których udzielać będzie adwokat Tomasz Kiereś. 
Zapisy pod nr tel. 500231259.
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50 zł 50 zł 50 zł 50 z ł
POZIOMO: 1) kuzynka przecinka, 8) w telewizji szuka 
żony, 9) grudniowa solenizantka, 10) na kiszoną kapustę,  
12) żydowskie „Pokój Wam”, 14) Jan, polski aktor dramatycz-
ny, 15) popularny zespół disco-polo, 16) dodatek do kamery, 
19) soczysty owoc południowoamerykański, 22) pomiędzy 
łożyskami w kole, 23) strój karateki, 24) ozdobny płot.
PIONOWO: 2) kremu pełna, 3) atelier artysty, 4) koń 
szlachetnej krwi, 5) kłoda drewna, 6) typ lamp ściennych,  
7) ptak czczony w Egipcie, 11) gatunek żółtego sera, 13) brat 
w klasztorze, 17) lasy na Syberii, 18) samochód po kraksie,  
20) świetlna reklama, 21) jeden ze znaków drogowych. 

Rozwiązanie (hasło) powstanie pod odczytaniu liter z pól 
oznaczonych liczbami w dolnym rogu. Na rozwiązania ocze-
kujemy do 26 kwietnia.

Rozwiązanie Krzyżówki  nr 14

WIOSNA RADOSNA
* Wysyłając rozwiązanie krzyżówki zgadzasz się na przetwarzanie twoich danych osobowych na potrzeby konkursu. 
Twoje dane będą przetwarzane tylko przez czas trwania konkursu. Administratorem twoich danych jest Gazeta 
Ustrońska z siedzibą w Ustroniu, ul. Rynek 4. Masz prawo do uzyskania dostępu do swoich danych, sprostowania, 
usunięcia, ograniczenia przetwarzania, wniesienia sprzeciwu wobec przetwarzania danych, przenoszenia danych, 
wniesienia skargi do organu nadzorczego. Więcej informacji możesz uzyskać w redakcji Gazety Ustrońskiej.
 

Nagrody w wysokości 50 zł i kosmetyki ufundowane przez Uzdrowi-
sko Ustroń otrzymuje:* Helena Szymińska z Ustronia ul. Źródlana. 
Zwycięzcę zapraszamy po nagrody do naszej redakcji. 

K R Z Y Ż Ó W K AK R Z Y Ż Ó W K A

Nie taki dawny Ustroń, 2019 r.                                   Fot. M. Niemiec

16/2024/3/R

16/2024/4/R

WYMIANA 11 DRZWI 
W budynku Fundacji Dobrego Pasterza przy ul. Skalica 1 do-

konano wymiany 11 drzwi wewnętrznych, na nowe, spełniające 
wymagania PPOŻ. Zakup sfinansowano ze środków Narodowego 
Instytutu Wolności – Centrum Rozwoju Społeczeństwa Obywa-
telskiego w ramach zadania „Modernizacja drzwi w domu dla 
bezdomnych kobiet i domu dla matek w Ustroniu”.
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Nie wszyscy szachiści są zawodnikami, 
niektórzy trenują tylko w szkołach, ale 
nie przeszkadza im to być w czołówce 
i przede wszystkim dobrze się bawić. Dla 
części uczestników turnieju tym właśnie 
są szachy – dobrą zabawą, okazją do rywa-
lizacji, ale i spotkania się ze znajomymi. 
Inni podchodzą do królewskiej gry bardzo 
poważnie i liczą punkty, by wspinać się po 
kolejnych szczeblach szachowych awan-
sów. Jedno jest pewne, mamy w Ustro-
niu dobry klimat dla szachów i mamy 
gdzie grać. Karol Linert – prezes Olimpii 
i sędzia główny turnieju zapraszał dzieci 
również na profesjonalne rozgrywki do 
Goleszowa, który na początku każdego 
maja zmienia się w stolicę szachów za 

sprawą prestiżowych turniejów organizo-
wanych i sponsorowanych przez prezesa 
Grupy Mokate Adama Mokrysza – przy-
jaciela i mecenasa szachów. Firma Mokate 
i jej Akademia Szachowa były sponsorami 
Turnieju razem z właścicielem firmy Ka-
nia Finanse i Prażakówką. Dzięki sponso-
rom gracze otrzymali atrakcyjne nagrody, 
puchary, medale i dyplomy. Młodzi ludzie 
dobrze się bawili, Karol Linert uczył 
ich zasad obowiązujących na turniejach. 
Na miejscu był też Patryk Piec – trener 
w Sekcji Szachowej KS Kuźnia, który do-
pingował swoich podopiecznych. Kiedyś 
zawodnik Olimpii, dziś twórca odrębne-
go klubu zaprasza do grania w szachy 
w Ustroniu.                    Monika Niemiec

WYNIKI: Dziewczyny do lat 11: 
1. Alicja Szuszkiewicz, 2. Nadia Cieślar 
(Klub Sportowy Kuźnia Ustroń Sek-
cja Szachowa), obie dziewczynki są 
uczennicami Szkoły Podstawowej nr 1. 
W generalce miały 17 i 18 miejsce. Dziew-
czyny do lat 15 – wystartowała tylko 
Blanka Niemczyk (Stowarzyszenie Sza-
chowe Olimpia Goleszów) – uczennica 
Klimatycznej Szkoły Podstawowej nr 2. 
Chłopcy do lat 11: 1. Krzysztof Czapla 
(SP-2), 2. Wiktor Niemczyk (SP-2), 3. Ni-
kodem Herezy (Szkoła Podstawowa nr 6 
z Oddziałami Integracyjnymi). Cała trójka 
to zawodnicy Olimpii. 4. Paweł Nowak 
(SP-2), 5. Natan Pytel (SP-6), 6. Błażej 
Brunner (SP-6). Kolejne dwa miejsca 
zajęli uczniowie Szkoły Podstawowej 
nr 5 i zawodnicy Kuźni: 7. Franciszek 
Tomiczek, 8. Jan Zając. Chłopców do lat 
15 zagrało trzech, wszyscy są uczniami 
Jedynki: 1. Piotr Niemiec, 2. Tomasz 
Habarta, 3. Filip Górniok. Co ciekawe 
w klasyfikacji generalnej triumfowali 
młodsi chłopcy: 1. Krzysztof Czapla i 2. 
Wiktor Niemczyk, dopiero na 3. miejscu 
był ich starszy kolega Piotr Niemiec. Ko-
lejne miejsca zajęli: 4. Nikodem Herezy, 
5. Tomasz Habarta, 6. Paweł Nowak, 
7. Natan Pytel, 8. Blanka Niemczyk, 9. 
Błażej Brunner, 10. Franciszek Tomiczek. 
Najmłodszym zawodnikiem był Joel Pie-
trzyk z SP-5 – rocznik 2016.

11 kwietnia w Miejskim Domu Kultury „Prażakówka” uczniowie ustrońskich szkół 
podstawowych – Jedynki, Dwójki, Piątki i Szóstki wzięli udział w turnieju szachowym 
Kania Finanse – Mistrzostwa Młodzieży Szkolnej Ustronia. Młodzi szachiści reprezen-
towali dwa kluby – KS Kuźnia Ustroń – Sekcja Szachowa i Stowarzyszenie Szachowe 
Olimpia Goleszów. 

CZTERY SZKOŁY, DWA KLUBY
Uczestnicy Turnieju Kania Finanse.                                                              Fot. M. Niemiec

Fot. M. Niemiec

 
Wypożyczalnia rowerów elektrycznych 

mieści się przy ul. Nadrzecznej 3.
Czynna jest od kwietnia do października 

w godzinach:
- 8.00 - 16.00 (Kwiecień i Październik)
- 8.00 - 18.00 (Maj, Czerwiec, Lipiec, 

Sierpień, Wrzesień)
Tel. Kontaktowy 513 497 934
Do wypożyczenia roweru są niezbędne 

dwa ważne dokumenty potwierdzające 

WYPOŻYCZALNIA 
ROWERÓW ELEKTRYCZNYCH

tożsamość ze zdjęciem i nr. telefonu 
kontaktowego do osoby wypożyczającej.

Cennik: 30 zł za 1h + 30 min bezpłat-
nie, 60 zł za 3h + 30 min bezpłatnie, 150 
zł za cały dzień tzn. w godzinach pracy 
wypożyczalni w dniu wypożyczenia. 30 
zł za każdą rozpoczętą godzinę po prze-
kroczeniu czasu wypożyczenia. Zwrot 
Roweru - Co najmniej 30 minut przed 
zamknięciem wypożyczalni.


